
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ 
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ.  6723
2. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µα-

θητές από το 6ο Δηµοτικό Σχολείο Καµατερού, το 13ο Δηµο-
τικό Σχολείο Περιστερίου, το 1ο Γυµνάσιο Ηρακλείου Κρή-
της, Ολλανδοί µαθητές από το Marnix Gymnasium του Ρό-
τερνταµ, σελ.  6754, 6760, 6762, 6764

3. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ.  6749, 6751, 6762, 6764
4. Ανακοινώνεται ότι ο Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας

και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων, διαβίβασε στη Βουλή στις 9-
3-2016 ποινική δικογραφία που αφορά στον πρώην Υφυ-
πουργό Εξωτερικών κ. Ευρυπίδη Στυλιανίδη, σύµφωνα µε το
άρθρο 86 του Συντάγµατος και τον ν. 3126/2003 "Ποινική ευ-
θύνη των Υπουργών", όπως ισχύει, σελ. 6755

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ 
1. Κατάθεση αναφορών µε αριθµό από 1226 έως 1272,

σελ. 6723-6735                     
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών , σελ.

6736-6748
3. Ανακοίνωση του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων και ανα-

φορών – ερωτήσεων  της Παρασκευής 11 Μαρτίου 2016,
σελ. 6749

4. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων: 
α) Προς τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης

και Κοινωνικής Αλληλεγγύης:
i) σχετικά µε τις αναλογιστικές µελέτες για τις εφάπαξ πα-

ροχές, σελ. 6750
ii) σχετικά µε την υλοποίηση της Υπουργικής Απόφασης

που αφορά την παραχώρηση των αθλητικών εγκαταστάσεων
του Ολυµπιακού Χωριού στο Δήµο Αχαρνών, σελ. 6761

β) Προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε την αντιµετώπιση
της επιβάρυνσης των δοµών υγείας του Νοµού Κιλκίς λόγω
των προσφυγικών-µεταναστευτικών ροών, σελ. 6751

γ) Προς τον Υπουργό Πολιτισµού και Αθλητισµού, σχετικά
µε το Τµήµα Αρχαιολογικών Πόρων, σελ. 6754

δ) Προς τον Υπουργό Οικονοµικών:
i) σχετικά µε τη διαχείριση των αιγιαλών, σελ. 6755
ii) σχετικά µε τα οµόλογα φυσικών προσώπων, σελ. 6757
iii) σχετικά µε την αναστολή της αύξησης των συντελεστών

ΦΠΑ στη δεύτερη οµάδα των νησιών του Αιγαίου, που αντι-
µετωπίζουν τις αρνητικές συνέπειες από το µεταναστευτικό
ζήτηµα και που πρόκειται να τεθεί σε ισχύ την 1η Ιουνίου,
σελ. 6759

ε) Προς τον Υπουργό Παιδείας,  Έρευνας και Θρησκευµά-
των, σχετικά µε τη λήψη µέτρων για τη διασφάλιση της κα-
θαριότητας των σχολικών µονάδων και των εργασιακών
δικαιωµάτων των καθαριστών/καθαριστριών που απασχο-
λούνται στα σχολεία της χώρας, σελ. 6763

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ 
Κατάθεση πρότασης νόµου: 
Ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του Κοµµου-

νιστικού Κόµµατος Ελλάδος, κ. Δηµήτριος Κουτσούµπας και
οι Βουλευτές του Κόµµατός του κατέθεσαν στις 9-3-2016
πρόταση νόµου: "Επαναφορά κατώτατου µισθού, επαναφορά
της 13ης και 14ης σύνταξης, 13ου και του 14ου µισθού. Ρυθ-
µίσεις για τις Συλλογικές Συµβάσεις Εργασίας και κατάργηση
αντεργατικών διατάξεων", σελ. 6755

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΝΤΕΣ

ΚΟΥΡΑΚΗΣ Α. , σελ. 6759-6765
ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ Γ. , σελ. 6723-6759

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί διαδικαστικού θέµατος:
ΒΟΡΙΔΗΣ Μ. , σελ. 6749
ΚΟΥΡΑΚΗΣ Α. , σελ. 6762, 6764
ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ Γ. , σελ. 6749
ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ Η. , σελ. 6749
ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ Π. , 

σελ. 6751

Β. Επί των επικαίρων ερωτήσεων:
ΑΛΕΞΙΑΔΗΣ Τ. , σελ. 6756, 6757, 6758, 6759, 

6760
ΑΝΤΩΝΟΠΟΥΛΟΥ Ο. , σελ. 6761, 6762
ΒΟΡΙΔΗΣ Μ. , σελ. 6752, 6761, 6762
ΓΕΩΡΓΑΝΤΑΣ Γ. , σελ. 6752, 6753, 6754
ΚΑΜΜΕΝΟΣ Δ. , σελ. 6755, 6756
ΚΑΤΣΩΤΗΣ Χ. , σελ. 6763, 6764
ΚΟΝΣΟΛΑΣ Ε. , σελ  6759, 6760
ΛΟΒΕΡΔΟΣ Α. , σελ. 6757, 6758
ΜΠΑΛΤΑΣ Α. , σελ. 6754, 6755
ΞΑΝΘΟΣ Α. , σελ. 6752, 6753, 6754
ΠΕΤΡΟΠΟΥΛΟΣ Α. σελ. 6750, 6751
ΣΕΒΑΣΤΑΚΗΣ Δ. , σελ. 6754, 6755
ΦΙΛΗΣ Ν. , σελ. 6763, 6764
ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ Π. , 

σελ. 6750, 6751

ΠΙΝΑΚΑΣ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΩΝ

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΠΘ’

Πέµπτη 10 Μαρτίου 2016



Αθήνα, σήµερα στις 10 Μαρτίου 2016, ηµέρα Πέµπτη και ώρα
9.34’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προεδρία
του Ζ’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΥ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 9-3-2016
εξουσιοδότηση του Σώµατος επικυρώθηκαν µε ευθύνη του Προ-
εδρείου τα Πρακτικά της ΠΗ’ συνεδριάσεώς του, της Τετάρτης
9ης Μαρτίου 2016, σε ό,τι αφορά στην ψήφιση στο σύνολό του
σχεδίου νόµου: «Κύρωση του Μνηµονίου Κατανόησης µεταξύ

του Υπουργείου Εξωτερικών της Ελληνικής Δηµοκρατίας και του
Υπουργείου Εξωτερικών και Αποδήµων του Χασεµιτικού Βασι-
λείου της Ιορδανίας για συνεργασία σε θέµατα Ευρωπαϊκής
Ένωσης και άλλες διατάξεις».)

Παρακαλείται η κυρία Γραµµατέας να ανακοινώσει τις αναφο-
ρές προς το Σώµα. 

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τη Γραµµατέα της Βουλής
κ. Αναστασία Γκαρά, Βουλευτή Έβρου, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α  Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΖ’ ΠΕΡΙΟΔΟΣ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟΔΟΣ Α’

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΠΘ’

Πέµπτη 10 Μαρτίου 2016



6724 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΠΘ’ - 10 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 6725



6726 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΠΘ’ - 10 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 6727



6728 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΠΘ’ - 10 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 6729



6730 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΠΘ’ - 10 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 6731



6732 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΠΘ’ - 10 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 6733



6734 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΠΘ’ - 10 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 6735



Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

6736 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΠΘ’ - 10 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 6737



6738 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΠΘ’ - 10 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 6739



6740 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΠΘ’ - 10 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 6741



6742 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΠΘ’ - 10 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 6743



6744 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΠΘ’ - 10 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 6745



6746 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΠΘ’ - 10 ΜΑΡΤΙΟΥ 2016 6747



6748 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο
των επίκαιρων ερωτήσεων της Παρασκευής 11 Μαρτίου 2016.

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 παρά-
γραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 635/8-3-2016 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού
Καρδίτσας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Πανα-
γιώτας Βράντζα προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και
Τροφίµων, σχετικά µε την κατανοµή δικαιωµάτων ενίσχυσης της
Κοινής Αγροτικής Πολιτικής (ΚΑΠ) για την περίοδο 2015-2019.

2. Η µε αριθµό 628/7-3-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Αττικής της Νέας Δηµοκρατίας κ. Μαυρουδή Βορίδη προς τον
Υπουργό Παιδείας, Έρευνας και Θρησκευµάτων, σχετικά µε την
«απαγόρευση της οµιλίας του Μητροπολίτη Λαυρεωτικής και Με-
σογαίας κ. Νικολάου στο 15ο Ενιαίο Λύκειο Θεσσαλονίκης».

3. Η µε αριθµό 627/7-3-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β’ Αθηνών του Λαϊκού Συνδέσµου – Χρυσή Αυγή κ. Ηλία Πανα-
γιώταρου προς τον Υπουργό Εξωτερικών, σχετικά µε την «απο-
βολή των Ορθόδοξων Ιεραρχών από τα ελληνικά σχολεία».

4. Η µε αριθµό 626/7-3-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Ηρακλείου της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ κ.
Βασιλείου Κεγκέρογλου προς τον Υπουργό Εσωτερικών και Δι-
οικητικής Ανασυγκρότησης, σχετικά µε τα προβλήµατα που
έχουν δηµιουργηθεί στη λειτουργία όλων των κοινωνικών δοµών
και άλλων υπηρεσιών των δήµων όλης της χώρας.

5. Η µε αριθµό 633/8-3-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Ηρακλείου του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Εµµα-
νουήλ Συντυχάκη προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τη
χορήγηση αποζηµίωσης στους υπαλλήλους που µετέχουν στην
οργάνωση, υποστήριξη και διεξαγωγή των δοκιµασιών προσόν-
των και συµπεριφοράς των υποψηφίων οδηγών.

6. Η µε αριθµό 631/8-3-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β’ Πειραιά των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Δηµητρίου Καµµένου
προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τη µεταφορά των δη-
µόσιων υπηρεσιών στο Καπνεργοστάσιο «Κεράνης» στο Ρέντη. 

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 634/8-3-2016 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού
Καρδίτσας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Χρυ-
σούλας Κατσαβριά-Σιωροπούλου προς τον Υπουργό Εσωτερι-
κών και Διοικητικής Ανασυγκρότησης, σχετικά µε την επαναλει-
τουργία της Σχολής Αστυφυλάκων και την µεταστέγαση της Δι-
εύθυνσης Αστυνοµίας Καρδίτσας. 

2. Η µε αριθµό 629/7-3-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Έβρου της Νέας Δηµοκρατίας κ. Αναστασίου Δηµοσχάκη προς
τον Υπουργό Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, σχετικά µε την
αποπεράτωση του Ελληνικού Σχολείου του Μονάχου.

3. Η µε αριθµό 632/8-3-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β’ Αθηνών των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Αθανασίου Παπαχριστό-
πουλου προς τον Υπουργό Επικρατείας, σχετικά µε τη λήψη µέ-
τρων για την αµερόληπτη διεξαγωγή των δηµοσκοπήσεων. 

4. Η µε αριθµό 630/8-3-2016 επίκαιρη ερώτηση του Ανεξάρτη-
του Βουλευτή Αχαΐας κ. Νικολάου Νικολόπουλου προς τον
Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε το ύψος των καθυστερούµε-
νων δανείων που έχουν χορηγηθεί στην εταιρεία «Πήγασος».

5. Η µε αριθµό 602/1-3-2016 επίκαιρη ερώτηση του ΣΤ’ Αντι-
προέδρου της Βουλής και Βουλευτή Δωδεκανήσου της Δηµοκρα-
τικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ κ. Δηµητρίου Κρεµαστι- νού
προς τον Υπουργό Εθνικής Άµυνας, σχετικά µε την αθρόα απο-
βίβαση προσφύγων-µη νόµιµων µεταναστών στο Καστελόριζο.

6. Η µε αριθµό 599/1-3-2016 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού
Αττικής της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ κ. Πα-
ρασκευής Χριστοφιλοπούλου προς τον Υπουργό Εργασίας, Κοι-
νωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε τις
απολύσεις στα Ελληνικά Αµυντικά Συστήµατα (ΕΑΣ).

7. Η µε αριθµό 609/1-3-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Α’ Θεσσαλονίκης του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ.
Ιωάννη Δελή προς τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλι-
σης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε την απόλυση συν-
δικαλίστριας, εργαζόµενης της αλυσίδας καταστηµάτων – επιχεί-
ρησης καφέ, «MIKEL COFFEE COMPANY» στη Δράµα.

8. Η µε αριθµό 578/23-2-2016 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β’ Θεσσαλονίκης του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Αθα-
νασίου (Σάκη) Βαρδαλή προς τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνι-
κής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε την από-
λυση εργαζόµενου στο εργοστάσιο της «Κ.Ε. ΚΑΛΑΜΑΡΑΚΗΣ –
ΚΑΛΑΣ ΑΕ - ΑΝΩΝΥΜΗ ΒΙΟΜΗΧΑΝΙΚΗ ΚΑΙ ΕΜΠΟΡΙΚΗ ΕΤΑΙΡΕΙΑ
ΑΛΑΤΟΣ» στη Βιοµηχανική Περιοχή της Σίνδου, στην Περιφερει-
ακή Ενότητα Θεσσαλονίκης.

Β. ΑΝΑΦΟΡΕΣ-ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ (Άρθρο 130 παράγραφος 5 του
Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 305/15-10-2015 ερώτηση του Ανεξάρτητου Βου-
λευτή Αχαΐας κ. Νικολάου Νικολόπουλου προς τον Υπουργό Ερ-
γασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετι-
κά µε την ανάγκη για λήψη νοµοθετικής πρωτοβουλίας της Κυβέρ-
νησης για τα συνταξιοδοτικά και προνοιακά θέµατα των ΑΜΕΑ.

Πριν εισέλθουµε στη συζήτηση των επικαίρων ερωτήσεων,
οφείλω να εκφράσω και από αυτό το Βήµα, για άλλη µία φορά,
την έντονη δυσαρέσκεια και του Προεδρείου και προσωπικά,
αλλά νοµίζω εκφράζοντας και το σύνολο του Σώµατος των Βου-
λευτών, για το ότι ακόµη και σήµερα, από τις είκοσι επίκαιρες
ερωτήσεις που θα έπρεπε να συζητηθούν, συζητούνται µόνο
οκτώ. Το ίδιο έγινε και την προηγούµενη εβδοµάδα. Τα ποσοστά
κυµαίνονται περίπου σε αυτό το πλαίσιο. 

Οφείλω να πω ότι και την προηγούµενη εβδοµάδα στη Διά-
σκεψη των Προέδρων συζητήθηκε το θέµα και έγιναν οι αντίστοι-
χες παρεµβάσεις προς την Κυβέρνηση, για ακόµη µια φορά, και
ευελπιστούµε ότι στο άµεσο µέλλον η Κυβέρνηση ή οι Υπουργοί,
αν θέλετε, θα ανταποκρίνονται στις επίκαιρες ερωτήσεις των
Βουλευτών, οι οποίες –ειρήσθω εν παρόδω- οφείλω να πω ότι σε
αρκετές από αυτές έχουν σηµειωθεί καθυστερήσεις δύο και
τριών µηνών.

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, να επισηµάνετε
στην Κυβέρνηση ότι δεν είναι προαιρετικό. Δεν έχουν δικαίωµα
να µην έρχονται.

ΗΛΙΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, µπορώ να έχω τον
λόγο επί της διαδικασίας; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Όχι, δεν υπάρχει
θέµα επί της διαδικασίας.

ΗΛΙΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ: Μπορώ να έχω τον λόγο; Θα είµαι
σύντοµος. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Όχι, δεν σας δίνω
τον λόγο. Θα µπούµε στη συζήτηση των επίκαιρων ερωτήσεων.
Για τις όποιες αντιρρήσεις υπάρχουν, όταν εν προκειµένω ανα-
κοινωθεί η δική σας επίκαιρη ερώτηση που δεν θα συζητηθεί,
τότε, αν θέλετε να σας δώσω τον λόγο, ζητήστε τον.   

ΗΛΙΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ: Επειδή θα είµαστε στο Υπουργείο σε
έναν εθνικό διάλογο, γι’ αυτό ζητώ τον λόγο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Με συγχωρείτε.
Εγώ έκανα µία παρέµβαση στην αρχή καταχρώµενος τον χρόνο
από τις επίκαιρες ερωτήσεις, για ακόµα µία φορά, για να εκ-
φράσω τη δυσαρέσκειά µας, θεωρώντας ότι εκφράζω και το σύ-
νολο του Σώµατος.  

ΗΛΙΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα είχα τελειώσει.
Είναι ένα συγκεκριµένο ζήτηµα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Δεν θα κάνουµε διά-
λογο, θα προχωρήσουµε κατευθείαν γιατί και οι Υπουργοί θέ-
λουν να φύγουν. Ζήτησαν προτεραιότητα κάποιοι από αυτούς
για να ξεκινήσει η συζήτηση, να διεκπεραιωθεί και να φύγουν.
Έχουν επείγουσες δουλειές.  

ΗΛΙΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ: Υπάρχει ερώτηση είκοσι τρεις φορές
αναπάντητη. Το λέω γιατί εσείς είπατε για δυο-τρεις µήνες.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Δεν θα κάνουµε διά-
λογο. Σας παρακαλώ πολύ, δεν προβλέπεται! 

ΗΛΙΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ: Δεν είναι µόνο ότι δεν απαντάνε στις
επίκαιρες ερωτήσεις. Δεν απαντάνε ούτε στις γραπτές! 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Επαναλαµβάνω,
όταν θα ανακοινωθεί το ότι δεν συζητείται η δική σας ερώτηση,
πολύ ευχαρίστως να σας δώσω τον λόγο -αυτό έχει καθιερωθεί-
για ένα λεπτό και να παρέµβετε. 

ΗΛΙΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ: Να περιµένω δύο ώρες γι’ αυτό, ενώ
πρέπει να πάω στο Υπουργείο; Θα είχα τελειώσει τώρα. 
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των 

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Αρχίζουµε µε την τέταρτη µε αριθµό 612/1-3-2016 επίκαιρη
ερώτηση δεύτερου κύκλου της Βουλευτού Αττικής της Δηµοκρα-
τικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ-ΔΗΜΑΡ κ. Παρασκευής Χριστοφι-
λοπούλου προς τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης
και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε τις αναλογιστικές µελέ-
τες για τις εφάπαξ παροχές.

Στην επίκαιρη ερώτηση θα απαντήσει ο Υφυπουργός κ. Ανα-
στάσιος Πετρόπουλος.

Κυρία Χριστοφιλοπούλου, έχετε τον λόγο για την πρωτολογία
σας.

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, σας ευ-
χαριστώ και θα σπαταλήσω ελάχιστο από το χρόνο που µου δί-
νετε για να πω ότι στηρίζω την παρατήρησή σας τώρα.

Και θέλω να πω ότι ως Βουλευτής ήξερα µέχρι πρότινος ότι οι
Υπουργοί έπαιρναν τηλέφωνο –καµµιά φορά καλό ήταν και προ-
σωπικά τους Βουλευτές- να εξηγήσουν το κώλυµά τους και να
µεταθέσουν, κοινή συναινέσει, την ηµεροµηνία ερώτησης, διότι,
βεβαίως, και οι Υπουργοί έχουν πολλά προβλήµατα και ανειληµ-
µένες υποχρεώσεις. Το κατανοούµε. 

Όµως, αυτό που συµβαίνει, κύριε Πρόεδρε, δεν έχει προηγού-
µενο. Κυριολεκτικά, οι ερωτήσεις δεν απαντώνται,θ χωρίς καµµία
εξήγηση. Εγώ ευχαριστώ τον κύριο Υφυπουργό που είναι εδώ.
Εκεί φτάσαµε, κύριε Υφυπουργέ. Δεν αφορά, βεβαίως, εσάς
προσωπικά που είστε εδώ, αλλά αφορά δυστυχώς µία πάγια κα-
τάσταση, έτσι όπως έχει γίνει τους τελευταίους µήνες.

Κύριε Υπουργέ, είναι αυτή τη στιγµή πάρα πολλοί οι συνταξι-
ούχοι –και το γνωρίζετε, ίσως έχετε και επίκαιρα στοιχεία να µας
δώσετε- που περιµένουν σε λίστα αναµονής για την καταβολή
των εφάπαξ. Αυτή η λίστα έχει µεγαλώσει πάρα πολύ. Υπάρχει
αναστάτωση και γι’ αυτό.

Βεβαίως, κύριε Υπουργέ και κύριε Πρόεδρε, η συζήτηση αυτής
της επίκαιρης συµπίπτει µε µια άλλη πολύ σηµαντική συγκυρία
στη συζήτηση του ασφαλιστικού. Ενδεχοµένως µετά, εάν έχουµε
το χρόνο, να το συζητήσουµε. 

Όµως, θα ήθελα, κύριε Υπουργέ, να µου εξηγήσετε κάτι. Ο αρ-
µόδιος Υπουργός κ. Κατρούγκαλος στις 17 Φεβρουαρίου έστειλε
εγκύκλιο προς τα ταµεία για την εκπόνηση αναλογιστικών µελε-
τών. Ο κ. Κατρούγκαλος έλεγε ότι υπάρχουν αναλογιστικές µε-
λέτες και µάλιστα ως καθηγητής ο ίδιος είχε υπογράψει µια
γνωµοδότηση. Έχω εδώ ένα απόσπασµα, το οποίο θέλω να σας
διαβάσω. Λέει ο κ. Κατρούγκαλος ως νοµικός: «Η υποχρέωση για
την πρόβλεψη αναλογιστικών µελετών συνάγεται από την συν-
ταγµατική υποχρέωση του κράτους να µεριµνά για την κοινωνική
ασφάλιση δυνάµει του άρθρου 22 παράγραφος 5. Προκύπτει,
όµως, ήδη ευθέως και από την Διεθνή Σύµβαση του Ευρωπαϊκού
Κώδικα Κοινωνικής Ασφάλειας». Αυτά έλεγε ο κ. Κατρούγκαλος.

Αυτή τη στιγµή όµως, κύριε Υπουργέ, ενώ µέχρι το τέλος του
2014 είχαµε σχεδόν εκατό χιλιάδες συνταξιούχους, γύρω στους
ενενήντα έξι χιλιάδες συνταξιούχους, είχαν πάρει εφάπαξ, έχει
σταµατήσει όµως η καταβολή και καλείστε να απαντήσετε µε
ποιον τρόπο θα υπολογιστεί, εάν θα γίνουν περικοπές και πότε
επιτέλους έχει προγραµµατίσει η Κυβέρνηση να ξεκινήσει η κα-
ταβολή των εφάπαξ στους συνταξιούχους.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε την
κ. Χριστοφιλοπούλου.

Τον λόγο έχει ο κύριος Υπουργός.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΠΕΤΡΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας, Κοι-

νωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ,
κύριε Πρόεδρε.

Κυρία Χριστοφιλοπούλου, γνωρίζετε ποια είναι η δραµατική
κατάσταση και των ταµείων που χορηγούν εφάπαξ. Υπάρχουν
δραµατικές ελλείψεις κεφαλαίων. Από το 2011 η τότε κυβέρνηση
είχε αναλογιστική µελέτη του Ταµείου Προνοίας Δηµοσίων Υπαλ-
λήλων που έλεγε για έλλειµµα 4 δισεκατοµµυρίων ευρώ. 

Τα πράγµατα εξελίχθηκαν ακόµα πιο άσχηµα σε σχέση µε τους
παραµένοντες στην ασφάλιση υπαλλήλους. Είχαµε µια αθρόα

ροή, προς την έξοδο, πάρα πολλών ασφαλισµένων. Από δώδεκα
χιλιάδες περίπου που είχαν αποχωρήσει το 2009, υπερδιπλασιά-
στηκε ο αριθµός όσων αποχώρησαν το 2010 και –θα πω ακριβώς
τα νούµερα- φτάσαµε τους είκοσι επτά χιλιάδες. Το 2011 είχαµε
είκοσι τέσσερις χιλιάδες. Το 2012 είχαµε πάλι είκοσι τέσσερις χι-
λιάδες. Το 2013 είχαµε είκοσι δύο χιλιάδες. Μέχρι και το 2014
δεκαοκτώ χιλιάδες ασφαλισµένοι έπαψαν να βρίσκονται στο
χώρο της κοινωνικής ασφάλισης και δεν χορηγούσαν εποµένως
εισφορές για το εφάπαξ. Αντιθέτως, έγιναν οι ίδιοι δικαιούχοι
εφάπαξ µε ένα ήδη τεράστιο έλλειµµα, που ανερχόταν στα 4 δι-
σεκατοµµύρια, καταγεγραµµένο από αναλογιστική µελέτη που
είχε κάνει η τότε κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας και του
ΠΑΣΟΚ. 

Σε αυτή την κατάσταση πρέπει να δείτε ότι έχουµε και ένα
πρόβληµα επιπλέον στέρησης κεφαλαίων από τα ταµεία ασφά-
λισης. Ειδικά για εκείνα τα ταµεία που χορηγούν εφάπαξ σηµει-
ώνεται µια πολύ µεγάλη απώλεια λόγω του PSI. Το Ταµείο Προ-
νοίας του Ιδιωτικού Τοµέα είχε 1,211 δισεκατοµµύρια και κατέ-
ληξε µετά το PSI να έχει µόλις 692 εκατοµµύρια. Σχεδόν τα µισά
έµειναν στο ΤΑΠΙΤ και στο Ταµείο Δηµοσίων Υπαλλήλων από 351
εκατοµµύρια κατέληξαν, λόγω του PSI, να είναι 201 εκατοµµύρια,
δηλαδή µείον 150 εκατοµµύρια. Υπάρχει µία έλλειψη σχεδόν των
µισών κεφαλαίων απ’ ό,τι διέθεταν αυτά τα Ταµεία. 

Μετά το 2013 δεν έχουν χορηγηθεί καθόλου εφάπαξ, το γνω-
ρίζετε αυτό και το γνωρίζουµε όλοι, και από τις προηγούµενες
κυβερνήσεις δηλαδή, διότι υπήρξε ένας µαθηµατικός τύπος ο
οποίος ήταν ανεφάρµοστος. Στην πραγµατικότητα, και κατά τη
δική σας προσφιλή έκφραση, «πέταγε την µπάλα στην εξέδρα»
µε έναν µαθηµατικό τύπο που δεν θα µπορούσε να εφαρµοστεί
και γι’ αυτό δεν καταβάλλονταν και τα εφάπαξ. 

Συνεπώς, δεν µπορεί να εγκαλείται η σηµερινή Κυβέρνηση γι’
αυτήν την κατάσταση σε όλα αυτά τα ταµεία. 

Στη δευτερολογία µου θα εξηγήσω τις λύσεις που εµείς σκε-
φτόµαστε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε τον
κύριο Υπουργό.

Κυρία Χριστοφιλοπούλου, έχετε τον λόγο.
ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ: Κύριε Υπουργέ, το PSI,

αν θυµάµαι καλά, έγινε το 2012. Δεν θα µπω σε αυτή την κου-
βέντα γιατί θα φάµε τον χρόνο. Έχετε πάρει τις απαντήσεις που
πρέπει να πάρετε και ο ελληνικός λαός έχει καταλάβει πια.

Από το 2012 έως και το τέλος του 2014 δόθηκαν 3 δισεκατοµ-
µύρια 69 χιλιάδες ευρώ από την προηγούµενη κυβέρνηση σε
εφάπαξ, κύριε Υπουργέ. Άρα, αφήστε τα αυτά. 

Πείτε καλύτερα στην ελληνική Βουλή, αφού το πάτε εκεί, τι
έγινε µε τα αποθεµατικά των ταµείων που πήραµε λόγω της πε-
ρήφανης «βαρουφάκειας» διαπραγµάτευσης που κόλλησε τα πά-
ντα επί µήνες. Στραγγίσθηκαν, κύριε Πρόεδρε, τα αποθεµατικά
των ταµείων, τα αποθεµατικά των νοσοκοµείων, τα αποθεµατικά
της τοπικής αυτοδιοίκησης! Ανήκουστο, πεντάρα δεν υπήρχε! 

Με την προηγούµενη κυβέρνηση λάθη µπορεί να υπήρξαν,
αστοχίες µπορεί να υπήρξαν, αναγκαίες περικοπές µπορεί να
υπήρξαν, αλλά δεν υπήρχε αυτό το στράγγισµα και η παντελής
έλλειψη στοιχειώδους πρόβλεψης αποθεµατικών. Απαντήστε γι’
αυτό, αλλά θέλετε να πετάξετε πραγµατικά το µπαλάκι.

Πείτε µας επιπλέον τι έχασαν τα ταµεία από την πρόσφατη
ανακεφαλαιοποίηση των τραπεζών, που ήταν µη οφειλόµενη.
Γιατί εσείς κλείσατε και τις τράπεζες, κλείσατε και τα σύνορα και
δεν µπορείτε να διαπραγµατευτείτε, αλλά δεν µπορείτε και να δι-
οικήσετε. Να σας πω κάτι; Δόθηκαν 3 δισεκατοµµύρια ευρώ. Σας
πειράζει ο µαθηµατικός τύπος. Γιατί δεν τον αλλάξατε; Δεν µπο-
ρείτε προφανώς. 

Να σας πω ένα άλλο παράδειγµα µη διοίκησης: Τον νόµο που
εσείς ψηφίσατε για τις συντάξεις, δεν έχετε βγάλει εγκύκλιο, για
να εξηγήσετε σε όλα τα ταµεία, και τα ταµεία δεν ξέρουν πώς
ακριβώς να υπολογίσουν τις συντάξεις, δηλαδή, επιπλέον καθυ-
στέρηση στην απονοµή συντάξεων που ήδη καθυστερεί. 

Μας λέτε, λοιπόν, για περήφανες διαπραγµατεύσεις, µας λέτε
ότι ήρθατε να φτιάξετε τα κακά, αλλά το σωστό είναι –να λέγον-
ται αυτά- ότι σταµατήσατε την πληρωµή των εφάπαξ, χωρίς να
µας λέτε γιατί και χωρίς να υπάρχει αναλογιστική µελέτη.
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Κύριε Πρόεδρε, επίσης, υπάρχουν γραπτές ερωτήσεις που
δεν απαντώνται όπως είπατε. Στις 4 Φεβρουαρίου –µπορώ να την
καταθέσω στα Πρακτικά- τρεις Βουλευτές της Δηµοκρατικής
Συµπαράταξης -ο κ. Κεγκέρογλου, ο κ. Λοβέρδος και εγώ- κατα-
θέσαµε ερώτηση στην Κυβέρνηση και αίτηση κατάθεσης εγγρά-
φων για τις αναλογιστικές µελέτες. Γιατί η τελευταία επικαιρο-
ποίηση των στοιχείων του 2011 έγινε µε αναλογιστική µελέτη το
2014. 

Σήµερα η Κυβέρνηση δεν έχει αναλογιστικές µελέτες, πορεύε-
ται στα τυφλά. Αυτήν τη στιγµή είναι σε χάσµα µεταξύ όλης της
κοινωνίας -των αγροτών, των επιστηµόνων, των ελεύθερων επαγ-
γελµατιών, των συνταξιούχων- και των δανειστών από την άλλη.
Και αυτήν τη στιγµή ακόµα και αυτά τα γλίσχρα και πενιχρά που
τολµήσατε να πείτε, να διαπραγµατευτείτε, λίγο να ελαφρύνετε
τις εισφορές των δικηγόρων, των ιατρών, των µηχανικών, των
αγροτών ούτε αυτά τα δέχονται οι δανειστές. Είναι καλή η κατά-
σταση αυτή; 

Ζητάτε τη συµβολή της Αντιπολίτευσης. Η Αντιπολίτευση, που
έβαλε πλάτη το καλοκαίρι, θα µπορούσε να βάλει πλάτη, κύριε
Υπουργέ, αν είχατε εσείς και ο προϊστάµενός σας Υπουργός και
η Κυβέρνηση στο σύνολό της τη διάθεση να κάνετε ουσιαστικό
και θεσµικό διάλογο και µε τα κόµµατα και µε τους φορείς.
Απλώς, γίνονταν συναντήσεις φορέων όταν έκλειναν οι δρόµοι
και όταν γίνονταν διαµαρτυρίες, κάποιους έπρεπε να δείτε και
τους βλέπατε. Ούτε διάλογος έγινε ούτε το ασφαλιστικό λύθηκε
και βρισκόµαστε στη χειρότερη δυνατή στιγµή της διαπραγµά-
τευσης.

Απαντήστε µου, λοιπόν, πρώτον, πότε θα δοθούν τα εφάπαξ,
δεύτερον, πού είναι οι αναλογιστικές µελέτες και τρίτον, τι πρό-
κειται να κάνετε µε τις πολλαπλές περικοπές και το ποσοστό ανα-
πλήρωσης των κύριων και των επικουρικών και των εφάπαξ, που
πρόκειται να έρθει στη διαπραγµάτευση. Απαντήστε  µου, κύριε
Υπουργέ.

(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Παρασκευή Χριστοφιλοπού-
λου καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το
οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Δι-
εύθυνσης Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε την
κυρία Χριστοφιλοπούλου.

Ο κύριος Υπουργός έχει τον λόγο.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΠΕΤΡΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας, Κοι-

νωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Κυρία Χρι-
στοφιλοπούλου, από τον Σεπτέµβριο του 2013 δεν είναι
κυβέρνηση ο ΣΥΡΙΖΑ και εφάπαξ δεν καταβάλλονται. Δεν κατα-
βλήθηκαν καθόλου. Ούτε ένα. Εγκαλούµαστε εµείς τώρα, γιατί
οι προηγούµενες κυβερνήσεις δηµιούργησαν αυτή την κατά-
σταση, που σας προκαλεί τόσο θυµό η ύπαρξη αυτής της κατά-
στασης…

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ: Τα ψέµατά σας, όχι η κα-
τάσταση.

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΠΕΤΡΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας, Κοι-
νωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Και καλά
κάνετε και θυµώνετε, αλλά µε λάθος πολιτικό χώρο θυµώνετε.
Να θυµώσετε µε τον εαυτό σας που είχατε αυτήν την κατάσταση
µέσα στα ασφαλιστικά ταµεία, χωρίς να σηµαίνει ότι εµείς,
επειδή ήταν τέτοια η κατάσταση, δεν πρέπει να πάρουµε µέτρα.
Φυσικά και θα πάρουµε µέτρα. 

Είµαστε στον πέµπτο µήνα διακυβέρνησης…
ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ: Στον πέµπτο; Τι λέτε

τώρα; 
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΠΕΤΡΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας, Κοι-

νωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Ολοκληρώ-
νουµε το ασφαλιστικό νοµοσχέδιο, οι αναλογιστικές µελέτες θα
συνοδεύουν το νοµοσχέδιο…

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ: Θα, θα…
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΠΕΤΡΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας, Κοι-

νωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Μα, δεν γί-
νεται ποτέ διαφορετικά. Πάντα η αναλογιστική µελέτη, σύµφωνα
και µε τους κανόνες που ισχύουν -παγίως σε κάθε περίπτωση-
στην Ευρωπαϊκή Ένωση, συνοδεύουν νοµοσχέδια. Το νοµοσχέ-
διο δεν έχει κατατεθεί. Όταν θα κατατεθεί το νοµοσχέδιο στη

Βουλή…
ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ: Τι λέτε τώρα; Πώς θα

καταθέσετε νοµοσχέδιο χωρίς αναλογιστική µελέτη;
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΠΕΤΡΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας, Κοι-

νωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Όταν, κυρία
Χριστοφιλοπούλου, κατατεθεί το νοµοσχέδιο στη Βουλή, µε
χαρά θα διαπιστώσετε ότι έχουµε εκπονήσει ένα σύστηµα κατα-
νοµής των εφάπαξ µε πολύ δίκαιο και διαφανή τρόπο, σύµφωνα
µε τους κανόνες που πρέπει να υπάρξουν και βεβαίως µε αντα-
ποδοτικότητα στις εισφορές που έχουν καταβάλει οι ασφαλισµέ-
νοι, διότι, όπως γνωρίζετε, το σύστηµα καταβολής εφάπαξ είναι
ανταποδοτικό, δεν επιδέχεται επιδότηση από τον κρατικό προ-
ϋπολογισµό. Δεν επιδεχόταν ποτέ επιδότηση από τον κρατικό
προϋπολογισµό. 

Εποµένως, και για τις συντάξεις που δεν έχουν βγει εγκύκλιοι,
αυτό οφείλεται στο ότι το νοµοσχέδιο δεν έχει ολοκληρωθεί. Ξέ-
ρετε ότι ο ν.3863 δεν εφαρµόστηκε ποτέ. 

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ: Του ψηφισµένου νόµου. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κυρία Χριστοφιλο-

πούλου, µη διακόπτετε. Αφήστε τον Υπουργό να απαντήσει.
ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ: Δεν έχω δευτερολογία,

κύριε Πρόεδρε, γι’ αυτό διακόπτω.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΠΕΤΡΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας, Κοι-

νωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Ο ν.3863…
ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ: Του νόµου που έχετε

ψηφίσει λέω.
ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΠΕΤΡΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας, Κοι-

νωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης): Μα, ρω-
τάτε, για να ενηµερωθεί και ο ελληνικός λαός, µέσω αυτής της
ερώτησης.

Ας αφήσουµε, λοιπόν, να ακούσει ο ελληνικός λαός τι λέει η
Κυβέρνηση για τα ερωτήµατα που θέσατε.

Εµείς δεν έχουµε τίποτα να κρύψουµε, γιατί ρωτάτε στο τέλος
τι είναι αυτό που θέλουµε να κρύψουµε.

Εντός των επόµενων ηµερών θα κατατεθεί το νοµοσχέδιο. Τι
λόγος υπάρχει για να κρύψουµε στοιχεία, τα οποία έτσι και αλ-
λιώς θα τεθούν και στη δηµόσια διαβούλευση και υπ’ όψιν της
αρµόδιας επιτροπής στο Κοινοβούλιο για επεξεργασία; 

Σχετικά µε τις αναλογιστικές µελέτες για το εφάπαξ, φυσικά
θα υπάρξουν και αυτές και όσον αφορά στους ασφαλισµένους
και στον ελληνικό λαό, διαπιστώσατε όλοι ότι όποτε έγινε συζή-
τηση υπήρξε συµφωνία. Δυστυχώς, καθυστέρησε η έναρξη της
συζήτησης µε τους αγρότες. Το λέγαµε εξαρχής ότι ο διάλογος
µαζί τους θα οδηγούσε σε συµφωνία. Έγινε αυτός ο διάλογος,
καταλήξαµε σε συµφωνία. 

Όταν µε τους επιστήµονες, τους ανεξάρτητα απασχολούµε-
νους επιστήµονες, ήρθαµε σε πρώτη συνάντηση, προσεγγίσαµε
στο να βρούµε λύση. Και καθώς η Κυβέρνηση προσέγγισε στη
λύση, σύµφωνα µε τις προτάσεις που οι ίδιοι υπέβαλαν, εν συνε-
χεία αποµακρύνονταν και ταλαιπωρούν έναν ολόκληρο κλάδο
που χειµάζεται, τον κλάδο των δικηγόρων και των άλλων επιστη-
µονικών φορέων, χωρίς λόγο. Σήµερα θα δούµε σε συνάντηση
τους συµβολαιογράφους και τους δικαστικούς επιµελητές. Είµαι
βέβαιος ότι θα έρθουν σε συζήτηση και -το λέω από τώρα- είµαι
βέβαιος ότι θα καταλήξουµε σε συµφωνία. Ας έρθουν και οι άλλοι
να συζητήσουµε και να καταλήξουµε σε συµφωνία και τότε πραγ-
µατικά θα κριθούµε γι’ αυτά που έχουµε να πούµε. Διότι όταν δεν
έρχονται να συζητήσουµε, πώς θα µπορέσει να υπάρξει συµφω-
νία χωρίς διάλογο; Όπου έγινε διάλογος η Κυβέρνηση έχει πε-
τύχει τη συµφωνία µε τους πολίτες, µε τους ασφαλισµένους, και
αυτό θα κάνουµε σε κάθε περίπτωση. 

Σας διαβεβαιώ ότι το νοµοσχέδιο το οποίο θα τεθεί και στη
δική σας κρίση δεν θα είναι τέτοιο που θα µπορέσετε να το απορ-
ρίψετε. Θα έχετε µεγάλο πρόβληµα αν το κάνετε.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε τον

κύριο Υπουργό.
Συνεχίζουµε µε τη δεύτερη µε αριθµό 618/4-3-2016 επίκαιρη

ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Κιλκίς της Νέας Δηµο-
κρατίας κ. Γεωργίου Γεωργαντά προς τον Υπουργό Υγείας, σχε-
τικά µε την αντιµετώπιση της επιβάρυνσης των δοµών υγείας του
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Νοµού Κιλκίς λόγω των προσφυγικών-µεταναστευτικών ροών.
Θα απαντήσει ο Υπουργός Υγείας κ. Ξανθός.
Κύριε Γεωργαντά, έχετε τον λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΩΡΓΑΝΤΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Έχω µία συµβουλή, µία υπόδειξη για τους κυρίους συναδέλ-

φους: Για να συζητούνται οι επίκαιρες ερωτήσεις τους, θα πρέπει
να γίνεται το ζήτηµα το οποίο τις αφορά παγκόσµιο θέµα. 

Το Νοσοκοµείο του Κιλκίς και η κατάσταση στην Ειδοµένη έγι-
ναν παγκόσµιο θέµα. Και επειδή ακριβώς έγιναν παγκόσµιο θέµα,
ενώ η ερώτηση κατατέθηκε από τις 11 Δεκεµβρίου, συζητείται
σήµερα. Δεν µπορούσε ο Υπουργός να µην είναι εδώ σήµερα,
όταν πρώτο θέµα σε όλα τα δελτία ειδήσεων είναι η κατάσταση
στην Ειδοµένη, µια κατάσταση η οποία επιβαρύνει και τις δοµές
υγείας του Νοµού Κιλκίς. 

Στις 11 Δεκεµβρίου κατατέθηκε η ίδια ακριβώς ερώτηση, µε
το ίδιο περιεχόµενο, καθώς η επιβάρυνση ήδη υπήρχε και βλέ-
παµε και τι έρχεται, δεν απαντήθηκε, παρ’ όλο που προσδιορί-
στηκε, και σήµερα, αφού επανακατατέθηκε, ευτυχώς συζητείται. 

Υπάρχουν συγκεκριµένα δεδοµένα στο Νοσοκοµείο του Κιλκίς,
κύριε Υπουργέ. Έχουµε αυτήν τη στιγµή στον Νοµό Κιλκίς από
δεκαοκτώ έως είκοσι χιλιάδες πρόσφυγες ή µετανάστες στις
τρεις δοµές που υπάρχουν: οι δύο είναι οι επίσηµες, του Χέρσου
και της Νέας Καβάλας και η άλλη, ο άτυπος καταυλισµός της Ει-
δοµένης, στον οποίο υπάρχουν περίπου δεκατρείς χιλιάδες άν-
θρωποι. Είναι είκοσι χιλιάδες, δηλαδή, επιπλέον άνθρωποι στον
Νοµό Κιλκίς, µε τα προβλήµατα υγείας τα οποία βλέπετε όλοι και
γνωρίζετε, µε πολλά µικρά παιδιά και συγχρόνως µε ένα Νοσο-
κοµείο Κιλκίς, το οποίο, αντί να ενισχυθεί, υποχρηµατοδοτείται.
Στους προϋπολογισµούς για το 2016 ο Νοµός Κιλκίς, τα Νοσο-
κοµεία του Κιλκίς και της Γουµένισσας, έχουν πρόβλεψη µείον
27% έναντι του προϋπολογισµού του 2015, όταν σε πολλά νοσο-
κοµεία της Περιφέρειας, της Καβάλας, της Δράµας, είχαµε αύ-
ξηση. Δεν ξέρω αν αυτό είναι µια στόχευση για την απαξίωση του
Νοσοκοµείου Κιλκίς και υπάρχει κάτι που δεν το γνωρίζω, αλλά
το σίγουρο είναι ότι αυτή τη στιγµή η κατάσταση είναι τραγική,
είναι πραγµατικά τριτοκοσµική στο Νοσοκοµείο Κιλκίς τόσο για
τους φιλοξενούµενους πρόσφυγες όσο και για τον τοπικό πλη-
θυσµό, ο οποίος δεν έχει τη δυνατότητα της πρόσβασης σε
δοµές υγείας και δεν έχει τη δυνατότητα λόγω της πληθώρας
των περιστατικών, της πληθώρας των ασθενών µαζί µε τους συ-
νοδούς τους. 

Πρέπει, κύριε Υπουργέ, άµεσα –γιατί αυτό είναι το άµεσο,
αυτή είναι η άµεση ανάγκη- να µου απαντήσετε ποιος είναι ο προ-
γραµµατισµός σας, έτσι ώστε σε αυτό το ζήτηµα, το οποίο απα-
σχολεί και τους κατοίκους του Κιλκίς, αλλά και όλη την Ελλάδα,
να εξευρεθεί λύση. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε τον
κ. Γεωργαντά. 

Τον λόγο έχει ο Υπουργός Υγείας κ. Ξανθός. 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Αγαπητέ συνά-

δελφε, νοµίζω ότι είναι εύλογη η ευαισθησία σας, για να αναδεί-
ξετε αυτό το θέµα. 

Όντως, η κατάσταση στην Ειδοµένη είναι αυτό που λέµε ο ορι-
σµός της ανθρωπιστικής κρίσης. Υπάρχουν χιλιάδες άνθρωποι,
χωρίς να υπάρχει η υποδοµή για να φιλοξενηθούν, σε άθλιες
συνθήκες, ιδιαίτερα αυτή την περίοδο λόγω και των κακών και-
ρικών συνθηκών και αντιλαµβανόµαστε πλήρως την επιβάρυνση
η οποία έχει προκύψει για τις δηµόσιες δοµές της περιοχής. 

Στους άλλους δύο χώρους ανοικτής φιλοξενίας την υγειονο-
µική ευθύνη την έχει ο Στρατός, στο Χέρσο και στη Νέα Καβάλα. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΩΡΓΑΝΤΑΣ: Την πρωτοβάθµια. 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Ναι. Προφανώς, ό-

µως, τα περιστατικά που χρειάζονται νοσηλεία επιβαρύνουν το
Νοσοκοµείο Κιλκίς. 

Ευτυχώς, αγαπητέ συνάδελφε, έχουµε πια -νοµίζω-  αδιαµφι-
σβήτητη εικόνα ότι από το προσφυγικό ζήτηµα, το µεταναστευ-
τικό πρόβληµα, η πιο σηµαντική του πτυχή δεν είναι η υγειονο-
µική πτυχή. Και λέω ευτυχώς, διότι αυτό που προέχει είναι σε αυ-
τούς τους ανθρώπους να υπάρξει µια φροντίδα, που να αφορά
κυρίως τις συνθήκες διαβίωσης, σίτισης, στέγης και κυρίως ατο-
µικής υγιεινής. Αυτή είναι η πρώτη προτεραιότητα σήµερα και

νοµίζω ότι αυτός είναι και ο µηχανισµός αποτροπής προβληµά-
των δηµόσιας υγείας. 

Βεβαίως, είναι ένας πληθυσµός ο οποίος έχει ιδιαιτερότητα.
Έχει αυξηθεί πάρα πολύ ο παιδικός πληθυσµός σ’ αυτήν την
οµάδα. Είναι το 36%.

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Τα παιδιά είναι το 36%; 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Τα παιδιά είναι το

36% αυτή την περίοδο. Έχουν αυξηθεί οι έγκυες, ακόµη και οι
επίτοκες γυναίκες και χρειάζεται µία ιδιαίτερη µέριµνα στην παι-
διατρική φροντίδα και είναι αλήθεια, επίσης, ότι σ’ αυτό το κοµ-
µάτι έχουµε µία δυσκολία στο δηµόσιο σύστηµα υγείας, ιδιαίτερα
στην επαρχία. 

Αυτές τις ηµέρες έχουµε –νοµίζω- ξεπεράσει κάποια αρχικά
προβλήµατα έλλειψης συντονισµού. Έχει βελτιωθεί η κρατική
παρουσία στο κοµµάτι της υγειονοµικής φροντίδας. Είναι από
προχθές δύο κινητές µονάδες του ΚΕΕΛΠΝΟ µε έξι άτοµα προ-
σωπικό και µε παιδίατρο. Χθες πήγε ο διοικητής του ΕΚΕΠΥ κ.
Παπαευσταθίου επικεφαλής ενός κλιµακίου του ΕΚΕΠΥ. Έχουµε
αναθέσει στο ΕΚΕΠΥ τον γενικό υγειονοµικό συντονισµό για όλη
τη χώρα και για όλη την αντιµετώπιση του προσφυγικού. Σήµερα
γίνεται µία ειδική σύσκεψη στην έδρα της 4ης ΥΠΕ, για να οργα-
νωθεί καλύτερα όλο το σύστηµα και κυρίως για να διασφαλιστεί
το ότι θα υπάρξει µετακίνηση, στο πλαίσιο των ΥΠΕ, του ανα-
γκαίου προσωπικού µε στοχευµένο τρόπο, για να καλυφθούν οι
επείγουσες ανάγκες. 

Η επείγουσα ανάγκη αυτήν τη στιγµή στο Νοσοκοµείο Κιλκίς
είναι η ενίσχυση της παιδιατρικής κλινικής, η οποία ήδη σήµερα,
όπως ενηµερώθηκα εχθές, νοσηλεύει τριάντα ένα παιδιά προ-
σφύγων, ενώ η δυναµικότητά της συνολικά είναι δεκαοκτώ κλί-
νες. Προφανώς, θα υπάρχουν ράντζα και θα υπάρχει µία αναγκα-
στική επιβάρυνση αυτού του τµήµατος.

Υπάρχει µία προσπάθεια να ενισχυθεί µε επικουρικό προσω-
πικό. Δυστυχώς, από τους τέσσερις διορισµούς, που κάναµε το
τελευταίο διάστηµα, µόνο ένας ανταποκρίθηκε και ευτυχώς ήταν
παιδίατρος. 

Επίσης, χρειάζεται ενίσχυση και ψάχνουµε να βρούµε µία λύση
µε γυναίκα γυναικολόγο-µαιευτήρα, διότι υπάρχει και το θέµα
της δυσκολίας εξέτασης από άντρες γιατρούς σε πληθυσµούς
που έχουν αυτήν τη θρησκευτική και πολιτισµική ιδιαιτερότητα. 

Σίγουρα χρειάζεται ενίσχυση µε νοσηλευτικό προσωπικό και
µε διερµηνείς, οι οποίοι θα διευκολύνουν τη συνεννόηση ιδιαί-
τερα όσων ανθρώπων χρειάζεται να διακοµισθούν από την Ειδο-
µένη προς το Νοσοκοµείο του Κιλκίς.

Έχουµε δώσει εντολή να αυξηθεί στο 100% η εκτέλεση του
προϋπολογισµού και όχι στο 90%, όπως ισχύει για τα υπόλοιπα
νοσοκοµεία. Είµαστε σε συνεννόηση µε την Γενική Οικονοµική
Διεύθυνση του Υπουργείου, µε τη διοίκηση της ΥΠΕ και µε τη δι-
οίκηση του νοσοκοµείου, για να υπάρξει µία συµπληρωµατική
χρηµατοδότηση, η οποία θα επιτρέψει στο νοσοκοµείο να αντα-
ποκριθεί µε αξιοπιστία και απέναντι στην πίεση που δέχεται από
το προσφυγικό ρεύµα, αλλά και στην κάλυψη των αναγκών της
τοπικής κοινωνίας.

Θεωρώ, λοιπόν, ότι µε την προσπάθεια που έχει γίνει µε τον
συντονισµό σε επίπεδο Υπουργείου, που συµπεριλαµβάνει το
ΕΚΕΠΥ, το ΚΕΕΛΠΝΟ, την Εθνική Σχολή Δηµόσιας Υγείας, ένα
εξαιρετικό µεταπτυχιακό του Πανεπιστηµίου Αθηνών εξειδικευ-
µένο σε υγειονοµική κρίση, µε τη συνέργεια των µη κυβερνητικών
οργανώσεων, οι οποίες ευτυχώς εκεί είναι αρκετές και έχουν συ-
νεισφέρει και εξακολουθούν να προσφέρουν πάρα πολύ σηµαν-
τική επικουρική βοήθεια στην υγειονοµική φροντίδα των
ανθρώπων αυτών, θα µπορέσει και το Νοσοκοµείο Κιλκίς να τα
καταφέρει. Θα επιδιώξουµε στις επόµενες κατανοµές θέσεων να
το ενισχύσουµε. Έχουµε τώρα έτοιµη µία προκήρυξη πεντακο-
σίων ογδόντα πέντε θέσεων επικουρικού προσωπικού και µόλις
ολοκληρωθεί µε το ΑΣΕΠ η 4Κ και η 5Κ προκήρυξη, θα προκη-
ρύξουµε τη δεύτερη δέσµη, που είναι δύο χιλιάδες τετρακόσιες
σαράντα προσλήψεις….

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Υπουργού)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κύριε Υπουργέ,
έχετε τη δυνατότητα δευτερολογίας. Σας παρακαλώ, ολοκληρώ-
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στε.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Ολοκληρώνω, κύριε

Πρόεδρε.
Σε αυτή, λοιπόν, θα υπάρξει ειδική µέριµνα. Ο αρχικός προ-

γραµµατισµός είναι για πέντε γιατρούς και τέσσερα άτοµα λοιπό
προσωπικό. Θα δούµε µήπως µπορούµε να το ενισχύσουµε ακό-
µη περισσότερο. 

Με όλο αυτό το πλέγµα των παρεµβάσεων και σε συνεχή επι-
κοινωνία µε τη διοίκηση του συστήµατος υγείας της περιοχής
θεωρώ ότι µπορούµε να κάνουµε τις διορθωτικές κινήσεις, για
να διασφαλιστεί και η επάρκεια και η αποτελεσµατικότητα της
υγειονοµικής φροντίδας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κύριε Γεωργαντά,
έχετε τον λόγο για τη δευτερολογία σας.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΩΡΓΑΝΤΑΣ: Κύριε Υπουργέ, δεν θέλω να αξιο-
λογήσω τις προθέσεις σας, αλλά είµαι υποχρεωµένος να ει-
σφέρω στο Κοινοβούλιο τα δεδοµένα που υπάρχουν.

Το πρώτο δεδοµένο είναι ότι το Νοσοκοµείο του Κιλκίς δυστυ-
χώς είναι ακέφαλο εδώ και τρεις µήνες. Φροντίσατε να αποκε-
φαλίσετε τις διοικήσεις σε πολλά νοσοκοµεία, χωρίς να δείτε
άµεσα την αντικατάστασή τους. Αυτό είναι ένα ζήτηµα. Φαντά-
ζεστε τώρα το Νοσοκοµείο του Κιλκίς µε αυτά τα προβλήµατα,
µε αυτά τα ζητήµατα να µην έχει διοικητή εδώ και τρεις µήνες;
Αυτό είναι το πρώτο ζητούµενο.

Δεύτερον, µου µιλάτε για τέσσερις επικουρικούς γιατρούς,
από τους οποίους, δυστυχώς, οι τρεις αρνήθηκαν να ανέβουν.
Πώς να ανέβει ο επικουρικός γιατρός για έναν µόνο χρόνο στο
Κιλκίς υπό αυτές τις συνθήκες, αν δεν φροντίσετε εσείς να χα-
ρακτηρίσετε το Νοσοκοµείο του Κιλκίς ως µία προβληµατική πε-
ριοχή; Αν δεν είναι προβληµατική περιοχή αυτή τη στιγµή το
Νοσοκοµείο του Κιλκίς µε την επιβάρυνση που έχει, τότε ποιο
είναι; Έτσι θα δοθεί η δυνατότητα στους γιατρούς είτε µε διετή
είτε µε τριετή θητεία να επιλέξουν πράγµατι να έρθουν στο Κιλ-
κίς. 

Και αυτό είναι µία απαίτηση της κοινωνίας του Κιλκίς, µε µία
τροποποίηση του προεδρικού διατάγµατος 131/1987 να χαρα-
κτηριστεί το Νοσοκοµείο του Κιλκίς. Δεν είναι ούτε στην Α’ ούτε
στη Β’ κατηγορία. Μόνο το Νοσοκοµείο της Γουµένισσας είναι
στη Β’, δηλαδή στη διετή θητεία. Πρέπει οπωσδήποτε να γίνει
αυτό. Γιατί αυτό το πρόβληµα δεν θα εκλείψει σήµερα. Ξέρουµε
πολύ καλά ότι η Ειδοµένη δεν θα σταµατήσει αύριο. 

Εκτός από αυτό, υπάρχουν δύο δοµές καταυλισµών προσφύ-
γων, οι οποίες έχουν δηµιουργηθεί -και προφανώς θα µείνουν
για αρκετό διάστηµα- στο Χέρσο και στη Νέα Καβάλα. Δεν µπο-
ρεί, λοιπόν, ο Νοµός Κιλκίς να έχει επικουρικούς γιατρούς για
ένα µόνο έτος. 

Δεύτερον, τα πράγµατα είναι πολύ απλά. Ακούω για συσκέ-
ψεις. Πράγµατι ανέβηκαν κλιµάκια πάνω. Ανέβηκαν και πήγαν και
στην Ειδοµένη. Όµως, ξέρετε ότι τα ζητούµενα είναι δύο. Το ένα
είναι τι αριθµό γιατρών µπορείτε να στείλετε αµέσως, είτε επι-
κουρικούς είτε άλλους. 

Με µία εξπρές διαδικασία φέρατε πολλές τροπολογίες, ως Κυ-
βέρνηση, και λύσατε πολλά προβλήµατα που σας αφορούσαν.
Αυτό το ζήτηµα πρέπει να είναι προτεραιότητα για όλους, γιατί
είναι πραγµατικά το ανθρωπιστικό πρόσωπο της Κυβέρνησης,
του κράτους µας, το οποίο επικαλείστε συνέχεια, αλλά δεν βλέ-
πουµε αποτελέσµατα. Φέρτε µία ρύθµιση, η οποία να προβλέψει
ειδικά για τις επιβαρυµένες περιοχές λόγω των προσφύγων να
υπάρχει µία κατεπείγουσα διαδικασία για τη στελέχωση των
κενών που υπάρχουν σε µόνιµο προσωπικό. 

Η Ένωση των Ιατρών του Νοσοκοµείου του Κιλκίς ζητάει είκοσι
έναν γιατρούς. Λέει ότι είναι αναγκαίο να υπάρχουν είκοσι ένας
γιατροί. Δεν είναι απλά ότι λείπουν οι γιατροί. Δεν είναι απλά ότι
οι χώροι έχουν κατακλυστεί από τους ασθενείς, αλλά και από
τους συνοδούς τους. Το πρόβληµα είναι ότι πραγµατικά ο τοπι-
κός πληθυσµός δεν έχει δυνατότητα πρόσβασης εκεί. 

Για να λύνονται γρήγορα, λοιπόν, τα περιστατικά, για να δίνον-
ται γρήγορα λύσεις, χρειάζονται δύο πράγµατα: γιατροί και αύ-
ξηση του προϋπολογισµού. Δεν µπορεί το Νοσοκοµείο του Κιλκίς
να έχει 27% µείωση του προϋπολογισµού για το έτος 2016 σε
σχέση µε το 2015, όταν σε Νοσοκοµεία όπως της Καβάλας, της

Ξάνθης, της Δράµας, έχουµε αύξηση και, βέβαια, στα νοσοκο-
µεία της Θεσσαλονίκης έχουµε αύξηση 19% και 20%. 

Καλά κάνατε κι αυξήσατε τον προϋπολογισµό στα νοσοκοµεία
της Θεσσαλονίκης και στα άλλα τα περιφερειακά νοσοκοµεία,
αλλά δεν µπορεί στο Νοσοκοµείο του Κιλκίς να έχουµε µείωση
27%. 

Το πρόβληµα της Ειδοµένης δεν δηµιουργήθηκε εδώ και µία
βδοµάδα. Το πρόβληµα της Ειδοµένης είναι όλο το 2015. Οι
οχλήσεις προς το Υπουργείο ήταν συνεχείς και από την Ένωση
των Ιατρών και από τον διοικητή του νοσοκοµείου -όταν υπήρχε-
και από εµένα µε συνεχείς ερωτήσεις. Δεν µπορεί, λοιπόν, να µι-
λάµε αόριστα, για την αναγκαιότητα να λυθεί το πρόβληµα, αλλά
να µην δίνουµε άµεση λύση. 

Οι άµεσες λύσεις είναι δύο, κύριε Υπουργέ: Άµεση αύξηση της
χρηµατοδότησης του νοσοκοµείου τουλάχιστον κατά το ποσό
που του στερείτε σε σχέση µε την προηγούµενη χρονιά. Είναι
1.200.000 ευρώ περίπου λιγότερα χρήµατα σε σχέση µε τον προ-
ϋπολογισµό του 2015. Αυτό πρέπει να το αποφασίσετε σήµερα.
Και το άλλο είναι να βρείτε τη λύση είτε µε την αύξηση της θη-
τείας των επικουρικών, είτε µε τις µετακινήσεις που λέτε, είτε και
µε όποιον άλλο τρόπο επιλέξει το Υπουργείο, ώστε να στελεχω-
θεί πραγµατικά το νοσοκοµείο, από το οποίο λείπει πολύ µεγά-
λος αριθµός ιατρικού προσωπικού. 

Σε αυτά τα δύο πρέπει να απαντήσετε, κύριε Υπουργέ. Περι-
µένω απάντηση κι εγώ και περιµένει απάντηση και η κοινωνία του
Κιλκίς, η οποία έδειξε τον ανθρωπισµό της. Απλά περιµένουµε
τώρα να δείξει και το επίσηµο κράτος ότι κατανοεί αυτά τα ζητή-
µατα και όχι µόνο λεκτικά, αλλά και ουσιαστικά στέκεται δίπλα
σε αυτά. 

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε τον

κ. Γεωργαντά. 
Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο. Θα σας παρακαλούσα να είναι

εντός των ορίων, κύριε Υπουργέ.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Εντάξει. 
Κύριε συνάδελφε, για να έχουµε επαφή µε την πραγµατικό-

τητα, αυτήν τη στιγµή η χώρα µας αντιµετωπίζει το µεγαλύτερο
προσφυγικό -µεταναστευτικό ρεύµα µετά τον Β’ Παγκόσµιο Πό-
λεµο. Είναι ένα κοινωνικό πρόβληµα τεραστίων διαστάσεων που
δοκιµάζει και τη συνοχή της Ευρώπης. Από την απάντηση που
θα δοθεί σε αυτό το µεγάλο ζήτηµα θα κριθεί το µέλλον και της
ίδιας της Ευρώπης, κατά την άποψή µου, και θα σφραγιστούν
και οι εξελίξεις στην ευρύτερη περιοχή. 

Είναι µία µεγάλη δοκιµασία αυτή, που δεν αφορά προφανώς
µόνο τη χώρα µας και για την οποία πρέπει να υπάρξει άλλου
τύπου πολιτική και σε επίπεδο Ευρώπης. Και αυτή είναι η βασική
µας στόχευση. 

Τώρα, ευτυχώς συµφωνούµε ότι δεν έχουµε υγειονοµική βόµ-
βα. Έχουµε ανθρώπους, οι οποίοι θέλουν ειδική φροντίδα, έχουν
προβλήµατα υγειονοµικού χαρακτήρα της κοινότητας και, βε-
βαίως, κάποιοι από αυτούς χρειάζονται εξειδικευµένη νοσηλεία
και αντιµετώπιση. Αυτό επιβαρύνει το σύστηµα και πρέπει να κά-
νουµε κινήσεις ενίσχυσης του συστήµατος, ιδιαίτερα στις περιο-
χές που δέχονται τη µεγάλη πίεση.

Το κάναµε στα νησιά: Εξασφαλίσαµε ένα πρόγραµµα από την
Ευρώπη ύψους 3,3 εκατοµµυρίων ευρώ. Πήραµε εκατόν σα-
ράντα ανθρώπους, τους οποίους έχουµε τοποθετήσει αυτήν την
στιγµή. Αυτή είναι µία σηµαντική ανακούφιση για τις τοπικές κοι-
νωνίες. Βελτιώθηκε η φροντίδα προς τους πρόσφυγες και αρχίζει
να βελτιώνεται και η απόδοση συνολικά των δηµόσιων δοµών.
Αυτό αφορά και τον τοπικό πληθυσµό. Αυτό θα γίνει και τώρα και
στην ευρύτερη περιοχή τη δική σας. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΩΡΓΑΝΤΑΣ: Μόνο του το Κιλκίς έχει τον µισό
αριθµό προσφύγων που είναι σε όλη την Ελλάδα! 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Για την αναγκαιό-
τητα συµφωνούµε. 

Όσον αφορά στον προϋπολογισµό -το έχουµε τσεκάρει και το
συζητάµε µε την 4η ΥΠΕ- προφανώς υπήρχε ζήτηµα καλής κα-
τανοµής των κονδυλίων ανάµεσα στα νοσοκοµεία της Υγειονο-
µικής Περιφέρειας. Θα κάνουµε διορθωτικές κινήσεις.  Συνολικά
είναι αυξηµένος ο προϋπολογισµός για το σύστηµα υγείας. Στον
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τρίτο µήνα του χρόνου δεν υπάρχει πρόβληµα πόρων για να κα-
λυφθούν οι τρέχουσες ανάγκες. Ενδεχοµένως, αν δεν υπάρξει
συµπληρωµατική χρηµατοδότηση, θα υπάρξει πρόβληµα στη
διάρκεια της χρονιάς. Σε αυτήν τη φάση, δεν είναι το πρόβληµα
ο προϋπολογισµός. Το πρόβληµα είναι η στελέχωση µε ανθρώ-
πινο δυναµικό. Κι εκεί χρειάζονται γρήγορες διαδικασίες. 

Δυστυχώς, οι διαδικασίες είτε πρόσληψης επικουρικού προ-
σωπικού, πολύ περισσότερο µόνιµου, ακόµα και αξιοποίησης
άλλων εργασιακών σχέσεων που πολλές φορές κι εµείς αναγκα-
ζόµαστε να τις χρησιµοποιήσουµε, όπως είναι τα «µπλοκάκια»,
είναι στο τραπέζι. Προσπαθούµε µε κάθε τρόπο να ενισχύσουµε
από κάθε πλευρά αυτή τη διαδικασία. Έχουµε ζητήσει επίσης
από την Ευρωπαϊκή Ένωση, από ένα ειδικό ταµείο, το «AMIF»,
επιχορήγηση για να προσλάβουµε υγειονοµικό προσωπικό για
τις δοµές ανοιχτής φιλοξενίας. Κυρίως αυτό που είναι άµεσο
είναι µέσα από µία συνεννόηση των υγειονοµικών δοµών της πε-
ριοχής, βάζοντας κατά κάποιο τρόπο όλο το σύστηµα σε ένα κα-
θεστώς αυξηµένης ετοιµότητας και επιφυλακής, να καλύψουµε
τα πιο επείγοντα κενά. 

Η θητεία των επικουρικών γιατρών είναι σε όλη την Ελλάδα,
µετά από νοµοθετική ρύθµιση που κάναµε την άνοιξη, διετής.
Μονοετής είναι η θητεία µόνο στην Αθήνα και στη Θεσσαλονίκη.
Διετής είναι σε όλα τα επαρχιακά νοσοκοµεία. Τριετής είναι η θη-
τεία σε ορισµένες µονάδες, όπως είναι οι εντατικές, οι µονάδες
τεχνητού νεφρού, τα ογκολογικά τµήµατα κλπ. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΩΡΓΑΝΤΑΣ: Στα χαρτιά µόνο είναι έτσι. 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΞΑΝΘΟΣ (Υπουργός Υγείας): Προσέξτε, τι γινόταν

λοιπόν. Ενώ είναι γνωστό αυτό, οι διοικήσεις των νοσοκοµείων
δέσµευαν πίστωση µόνο για τον τρέχοντα χρόνο. Αυτό δεν ήταν
γνωστό στους υποψήφιους και νόµιζαν ότι η προκήρυξη αφορά
έναν χρόνο µόνο, ενώ είναι διετής. Άρα, είναι διετής η θητεία
αυτή τη στιγµή και οι επικουρικοί γιατροί που θα προσληφθούν,
στον βαθµό που το νοσοκοµείο δεσµεύσει την πίστωση και τον
επόµενο χρόνο, µπορούν να δουλέψουν δύο χρόνια. 

Εµείς λοιπόν, επειδή ξέρουµε ότι υπάρχουν προβλήµατα, αυτό
που θα κάνουµε είναι το εξής. Περάσαµε στον τελευταίο νόµο
τη δυνατότητα να µπορεί ο Υπουργός Υγείας, κατ’ εξαίρεση του
προεδρικού διατάγµατος, να χαρακτηρίζει ορισµένες περιοχές
ως άγονες και προβληµατικές υγειονοµικά περιοχές. Επικαιρο-
ποιούµε, λοιπόν, τον κατάλογο αυτόν τον καιρό και θα βάλουµε
και άλλες περιοχές, όπως το Κιλκίς, στην τριετή θητεία. Αυτό
είναι προαποφασισµένο και είναι µία δέσµευσή µας. 

Θεωρώ λοιπόν –και κλείνω µε αυτό- ότι αυτήν την περίοδο
αυτό το µεγάλο κοινωνικό πρόβληµα µπορεί να αντιµετωπιστεί
µόνο µε συστράτευση όλων των δυνάµεων και των φορέων που
έχει η κοινωνία µας. Είναι ώρα ευθύνης για όλους µας, και για
την Κυβέρνηση και για το πολιτικό σύστηµα και για την αυτοδιοί-
κηση, αλλά και για την Ευρώπη. Πιστεύω ότι έχουµε µία εξαιρε-
τική προίκα ανθρωπιάς και αλληλεγγύης αυτόν τον καιρό, κυρίως
από τους πολίτες, αλλά και από πολλούς παράγοντες της αυτο-
διοίκησης, των τοπικών κοινωνιών, των εθελοντικών οργανώ-
σεων, των κοινωνικών οργανώσεων, που έχουν δώσει δείγµατα
γραφής εξαιρετικά και συµβάλλουν στην προσπάθεια που κάνει
η πολιτεία να έχει έναν κεντρικό, ρυθµιστικό και συντονιστικό
ρόλο για να αντιµετωπίσει αυτήν τη µεγάλη ανάγκη και πίεση της
περιόδου. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, πριν προχωρήσουµε στην επόµενη επίκαιρη ερώ-
τηση επιτρέψτε µου να σας κάνω µία ανακοίνωση.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία της Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν
στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενη-
µερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνω-
σης και λειτουργίας της Βουλής, τριάντα οχτώ µαθήτριες και
µαθητές και δύο εκπαιδευτικοί συνοδοί τους από το 6ο Δηµοτικό
Σχολείο Καµατερού. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Συνεχίζουµε µε την πρώτη µε αριθµό 620/7-3-2016 επίκαιρη
ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Σάµου του Συνασπισµού

Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Δηµητρίου Σεβαστάκη προς τον
Υπουργό Πολιτισµού και Αθλητισµού, σχετικά µε το Ταµείο Αρ-
χαιολογικών Πόρων. 

Στην επίκαιρη ερώτηση θα απαντήσει ο Υπουργός κ. Μπαλτάς.
Κύριε Σεβαστάκη, έχετε τον λόγο.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΕΒΑΣΤΑΚΗΣ: Κύριε Υπουργέ, ευχαριστώ πάρα

πολύ που ήρθατε να απαντήσετε στην ερώτηση. 
Το Ταµείο Αρχαιολογικών Πόρων, που ήταν έµπνευση, κυρίως

σύλληψη, του Κωνσταντίνου Τρυπάνη, είναι από τους ελάχιστους
µηχανισµούς µε τους οποίους το Υπουργείο µπορεί να χρηµατο-
δοτήσει δράσεις και πράξεις, ακριβώς την περίοδο της απίσχνα-
σης των χρηµατοδοτήσεων που αφορούν όλο τον δηµόσιο χώρο. 

Αφορά την πώληση αγαθών, αναπαραγωγών, εισιτηρίων και
µέσα στα ενδιαφέροντά του ή στις δυνατότητες τις επιχειρησια-
κές είναι ακόµη και η απαλλοτρίωση ή η χρηµατοδότηση απαλ-
λοτρίωσης αρχαιολογικών χώρων ή σηµείων αρχαιολογικού εν-
διαφέροντος. 

Επειδή και η διαφύλαξη της πολιτιστικής κληρονοµιάς είναι πα-
ραγωγικό ερώτηµα υπό τις συνθήκες και επειδή είναι ο µοναδι-
κός διαχειριστής εσόδων, θα ήθελα να σας ρωτήσω, πρώτον, µε
ποιες ενέργειες το Υπουργείο σκοπεύει να δώσει αυτή τη δοµική
ευλυγισία στο ίδιο το σύστηµα του Ταµείου Αρχαιολογικών Πό-
ρων και, δεύτερον, πώς προχωράει, πώς ωριµάζει, πώς ολοκλη-
ρώνεται τόσο η ηλεκτρονικοποίηση του εισιτηρίου όσο και ο ηλε-
κτρονικός έλεγχος των εσόδων µε µεγαλύτερη σαφήνεια και
µεγαλύτερη αξιοπιστία. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε τον
κ. Σεβαστάκη.

Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο για την πρωτολογία σας.
ΑΡΙΣΤΕΙΔΗΣ ΜΠΑΛΤΑΣ (Υπουργός Πολιτισµού και Αθλητι-

σµού): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε συνάδελφε, ευχαριστώ για την ερώτηση, γιατί µας δίνε-

ται η ευκαιρία στη Βουλή στοιχειωδώς, στον λίγο χρόνο που
έχουµε, να πούµε κάποια πράγµατα σε σχέση µε το Ταµείο Αρ-
χαιολογικών Πόρων και Απαλλοτριώσεων, που συνιστά κατά κά-
ποιον τρόπο τον οικονοµικό βραχίονα του Υπουργείου Πολιτι-
σµού και Αθλητισµού, σε σχέση µε την οικονοµική αξιοποίηση
του συνόλου των αρχαιολογικών χώρων και µουσείων και των συ-
ναφών εκεί δραστηριοτήτων.

Όπως ξέρετε, η καινούργια διοίκηση του ταµείου προχωράει
σε ένα τοπίο το οποίο δεν είναι πάντα πολύ εύκολο, γιατί τα συµ-
φέροντα που είναι επενδεδυµένα γύρω-γύρω από τους αρχαι-
ολογικούς χώρους είναι συχνά πολλά και όχι πολύ καθαρά
πολλές φορές, σε ένα τοπίο, λοιπόν, που είναι αρκετά δύσκολο
προχωράει µε τα ταχύτερα δυνατά βήµατα προς την πραγµατική
αξιοποίηση αυτού του εργαλείου, αν µου επιτρέπετε. 

Το πρώτο που ολοκληρώθηκε και είναι σε τελική διαβούλευση,
σε σχέση µε τους εργαζόµενους και τους συλλόγους τους, είναι
ο οργανισµός ταµείου. Αυτό είναι απαραίτητο, για να είναι σα-
φείς οι οργανικές θέσεις, να µπορούν να υπάρχουν προκηρύξεις
τώρα που µας επιτρέπεται κυρίως για ειδικούς στην πληροφο-
ρική ή λογιστές, ώστε και σε επίπεδο οργανισµού το ταµείο να
είναι αυτό που πρέπει. 

Τώρα, πιο τεχνικά, περίπου σε δυο µήνες θα αρχίσει η εγκα-
τάσταση ενός πράγµατος που στα αγγλικά λέγεται «ERP» και του
οποίου η µετάφραση είναι «κεντρικό πληροφοριακό σύστηµα
διαχείρισης επιχειρησιακών πόρων». Αυτό είναι ένα πληροφο-
ριακό σύστηµα το οποίο συνδέει τα µουσεία, τις αποθήκες, τα
εισιτήρια οnline, τι γίνεται κάθε φορά. Μπορείς να ελέγχεις πολύ
συστηµατικά τι λείπει και τι δεν λείπει σε κάθε αρχαιολογικό
χώρο σε επίπεδων πραγµάτων προς πώληση, πόσα εισιτήρια
έχουν προχωρήσει, πώς µπορείς να σχεδιάσεις παραπέρα τα
πράγµατα. 

Με το ίδιο σύστηµα υπάρχει διαδικασία e-shop, µε δυο λόγια
τι µπορεί να πωλείται εκεί, και άρα σε επίπεδο τεχνικής οργάνω-
σης ταµείου τα πράγµατα πάνε γρήγορα. Με την καινούργια του-
ριστική σεζόν αυτό θα λειτουργεί και θα µπορέσουµε σιγά-σιγά
να αποκαταστήσουµε µια πλήρη λειτουργία σε όλες τις συναφείς
αυτές διαδικασίες.

Ηλεκτρονικά εισιτήρια. Και αυτή η διαδικασία έχει προχωρή-
σει. Δεν είναι δυνατόν να γίνει στο σύνολο των αρχαιολογικών
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χώρων διά µιας.
Θα ξεκινήσει αµέσως από την Ακρόπολη και την Κνωσσό, που

είναι οι κύριοι αρχαιολογικοί χώροι και εκείνοι που αποφέρουν
τα µεγαλύτερα έσοδα.

Από εκεί και πέρα, σε εξέλιξη βρίσκεται πλειοδοτικός διαγωνι-
σµός για τα αναψυκτήρια των µουσείων, τα οποία σε κάποια µου-
σεία είναι λίγο τραγική η κατάσταση. Πρέπει και αυτά να εκσυγ-
χρονιστούν και να γίνουν αξιοπρεπή για τους τουρίστες και όχι
µόνο.

Επίσης, έχει ολοκληρωθεί ο διαγωνισµός design για αντικεί-
µενα τα οποία θα µπορούν να πωλούνται στα πωλητήρια των
µουσείων και των αρχαιολογικών χώρων, εµπνευσµένα ποικιλο-
τρόπως από παραστάσεις ή ιδέες που έχουν σχέση µε τον αρ-
χαιολογικό χώρο. Δηµοσιεύθηκαν τα αποτελέσµατα του διαγωνι-
σµού design. Είναι ωραία τα πράγµατα, που έχουν προτείνει οι
καλλιτέχνες. Από εκεί και πέρα, βρισκόµαστε στην εξέλιξη για
την παραγγελία αυτών των πραγµάτων προφανώς µε διαγωνι-
σµό.

Είναι και άλλα δύο-τρία πραγµατάκια. Στη δευτερολογία θα
µου δοθεί η ευκαιρία να απαντήσω.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε τον
κύριο Υπουργό.

Κύριε Σεβαστάκη, έχετε τον λόγο για τρία λεπτά.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΕΒΑΣΤΑΚΗΣ: Θα ξεκινήσω από το τελευταίο.

Δηλαδή, πέρα από την ερµηνεία -γιατί το design είναι µια µορφή
ερµηνείας του «προϊόντος», του πολιτιστικού αγαθού-, υπάρχουν
οι πιστοποιηµένοι αντιγραφείς, οι οποίοι συνταξιοδοτούνται και,
εποµένως, πρέπει να ανανεωθεί η σχέση του Ταµείου Αρχαιολο-
γικών Πόρων µε γλύπτες που θα κάνουν αναπαραγωγή πιστοποι-
ηµένων αντιγράφων, τα οποία µεγαλώνουν και την εκθεσιακή
υπεραξία.

Έχω τον φυσικό, τον αναλογικό επισκέπτη. Μπορώ να έχω και
τον επισκέπτη της εικόνας, τον επισκέπτη, τον κάτοχο αυτόν που
προσλαµβάνει το αντίτυπο. Αυτό δηµιουργεί µια πολύ δυναµική
εικόνα και µια µεγάλη δυνατότητα ανάπτυξης των τρόπων µε
τους οποίους το µουσείο ή ο αρχαιολογικός χώρος όχι µόνο έχει
έσοδα, αλλά ενισχύει την πολιτιστική του ιδιοτυπία και ταυτό-
τητα.

Πέρα από την ηλεκτρονικοποίηση, λοιπόν, των πωλήσεων και
πέρα από την «εικονική» διασπορά, θα ήταν σηµαντικό να επιση-
µάνουµε ότι το 2014 το Ταµείο Αρχαιολογικών Πόρων είχε 54-55
περίπου εκατοµµύρια έσοδα. Είναι πραγµατικά µια πολύτιµη
πηγή στον χώρο του πολιτισµού, ο οποίος είναι ο πιο περιθωριο-
ποιηµένος ή τουλάχιστον οικονοµικά περιθωριοποιηµένος και
αξιολογηµένος την περίοδο της κρίσης.

Επίσης, πρέπει να πούµε ότι αυτή η ανταποδοτικότητα νοµι-
µοποιεί την πολιτιστική δράση στα µάτια του κοινού της µέσης
συνείδησης. Η πολιτιστική και ποιοτική τεκµηρίωση των αναπα-
ραγωγών, των έργων, των εκδοχών, των ερµηνειών για τον αρ-
χαιολογικό χώρο νοµίζω, επίσης, ότι αποτελεί ένα είδος προστι-
θέµενης αξίας, που δυνητικά µπορεί να επεκταθεί σε όλους τους
αρχαιολογικούς χώρους, ακόµα και σ’ αυτούς που δεν έχουµε
αυτήν τη στιγµή τα κεφάλαια να αξιοποιήσουµε.

Εποµένως η έννοια του αρχαιολογικού τοπίου στην ευρύτητά
του ενισχύεται από τη διασπορά της εικόνας και των τρισδιάστα-
των αναπαραγωγών και γι’ αυτό επιµένω πάρα πολύ στον εκσυγ-
χρονισµό αυτής της πλευράς της λειτουργίας του Ταµείου
Αρχαιολογικών Πόρων.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε τον
κ. Σεβαστάκη.

Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΑΡΙΣΤΕΙΔΗΣ ΜΠΑΛΤΑΣ (Υπουργός Πολιτισµού και Αθλητι-

σµού): Συµφωνούµε απολύτως σ’ αυτό και επιπλέον θέλω να
προσθέσω ότι στην οικονοµική λειτουργία του ΤΑΠΑ προσαρτών-
ται και βιοτεχνίες ενδιαφέρουσες, διότι η παραγωγή των πιστο-
ποιηµένων αντιγράφων από το ΤΑΠΑ µε πολύ αυστηρές προδια-
γραφές είναι µία δραστηριότητα, η οποία σε επίπεδο βιοτεχνίας
µπορεί να συµβληθεί -αν θέλετε- µε όλη την προσπάθεια που γί-
νεται για τη σωστή αξιοποίηση αρχαιολογικών χώρων και µου-
σείων. Το ένα είναι αυτό.

Το δεύτερο κινείται ακριβώς στην ίδια κατεύθυνση. Υπάρχει

και µία ανάγκη εξορθολογισµού των εξόδων του ΤΑΠΑ. Αυτό ση-
µαίνει ότι οι χώροι στους οποίους κατά κάποιον τρόπο είναι
σκορπισµένο -τα εργαστήριά του, η διοίκησή του κ.λπ.- πρέπει
να ενοποιηθούν. Πρέπει να µειωθούν, στον βαθµό του δυνατού,
τα ενοίκια.

Σε αυτή την κατεύθυνση βρισκόµαστε σε συστηµατική συζή-
τηση µε την Εθνική Τράπεζα, ώστε σε εκείνο το οικόπεδο της Πει-
ραιώς 260, που είναι αυτό που χρησιµοποιεί κυρίως το Φεστιβάλ
Αθηνών, ένα κοµµάτι των κτηρίων να µπορεί να φιλοξενήσει το
ΤΑΠΑ και το ενοίκιο, που θα είναι υποχρεωµένο να πληρώνει το
ΤΑΠΑ για να φιλοξενηθεί εκεί, να είναι φτιαγµένο σε µια συµφω-
νία µε την τράπεζα, ώστε η συνολική εξοικονόµηση πόρων να πη-
γαίνει προς όφελος του Υπουργείου συνολικά. Διότι, µε το
αντίστοιχο «συµβόλαιο», ας το πούµε έτσι, στο τέλος µιας περιό-
δου, που θα συζητήσουµε µε την τράπεζα, όλος ο χώρος θα
έρθει στην κυριότητα του Υπουργείου Πολιτισµού, ενώ ταυτό-
χρονα, ως χώρος πολιτισµού, η «Πειραιώς 260» θα συνιστά µια
µορφή χώρου διαλόγου, εάν θέλετε, της αρχαίας κληρονοµιάς
και του σύγχρονου πολιτισµού.

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε τον

κύριο Υπουργό. 
Πριν προχωρήσουµε στην επόµενη επίκαιρη ερώτηση, επι-

τρέψτε µου δύο ανακοινώσεις:
Πρώτον, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι ο Υπουρ-

γός Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων δια-
βίβασε στη Βουλή στις 9-3-2016 ποινική δικογραφία που αφορά
στον πρώην Υφυπουργό Εξωτερικών, κ. Ευριπίδη Στυλιανίδη,
σύµφωνα µε το άρθρο 86 του Συντάγµατος και τον ν.3126/2003
«Ποινική ευθύνη των Υπουργών», όπως ισχύει.

Δεύτερον, ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας, κ. Δηµήτριος Κουτσούµπας
και οι Βουλευτές του κόµµατός του κατέθεσαν στις 9-3-2016
πρόταση νόµου: «Επαναφορά κατώτερου µισθού, επαναφορά
της 13ης και 14ης σύνταξης, 13ου και 14ου µισθού. Ρυθµίσεις για τις
Συλλογικές Συµβάσεις Εργασίας και κατάργηση αντεργατικών
διατάξεων».

Παραπέµπεται στην αρµόδια Διαρκή Επιτροπή. 
Η τρίτη µε αριθµό 613/3-3-2016 επίκαιρη ερώτηση πρώτου κύ-

κλου του Βουλευτή Εύβοιας του Λαϊκού Συνδέσµου-Χρυσή Αυγή
κ. Νικολάου Μίχου προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και
Τροφίµων, σχετικά µε την καταστροφή του αλιεύµατος από τις
βιντζότρατες δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του Υπουργού.

Οµοίως, λόγω κωλύµατος του Υπουργού δεν συζητείται η πέµ-
πτη µε αριθµό 624/7-3-2016 επίκαιρη ερώτηση πρώτου κύκλου
του Βουλευτή Β’ Αθηνών του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλά-
δας κ. Αθανασίου Παφίλη προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχε-
τικά µε τα σχέδια ιδιωτικοποίησης της εταιρείας «ΛΑΡΚΟ» και τη
διασφάλιση των θέσεων εργασίας των εργαζοµένων της.

Επίσης, λόγω κωλύµατος του αρµόδιου Υπουργού δεν συζη-
τείται η έβδοµη µε αριθµό 615/3-3-2016 επίκαιρη ερώτηση πρώ-
του κύκλου του Βουλευτή Α’ Θεσσαλονίκης της Ένωσης Κε-
ντρώων κ. Ιωάννη Σαρίδη προς τον Υπουργό Εξωτερικών, σχε-
τικά µε την ενδεχόµενη ίδρυση γραφείων τουρκικού οργανισµού
στην Ελλάδα.

Εισερχόµεθα στην έκτη µε αριθµό 622/7-3-2016 επίκαιρη ερώ-
τηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Β’ Πειραιώς των Ανεξαρτή-
των Ελλήνων κ. Δηµητρίου Καµµένου προς τον Υπουργό Οικονο-
µικών, σχετικά µε τη διαχείριση των αιγιαλών.

Θα απαντήσει ο Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµικών, κ. Τρύ-
φων Αλεξιάδης. 

Κύριε Καµµένε, έχετε τον λόγο. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.

Καληµέρα, κύριε Υπουργέ.
Μπαίνουµε στην τουριστική περίοδο και βρισκόµαστε σε µια

κατάσταση, στην οποία θα πρέπει να ξεκαθαρίσουµε τη διαχεί-
ριση των αιγιαλών σε σχέση µε τα έσοδα αλλά και τη νοµιµότητα
και την κανονικότητα που πρέπει να διέπει το κράτος πλέον, εφό-
σον έχουµε έρθει στη διαχείριση και στην Κυβέρνηση τον τελευ-
ταίο ενάµιση χρόνο. 

Δεδοµένου ότι το Συµβούλιο της Επικρατείας έχει ήδη κρίνει
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αντισυνταγµατική τη συλλήβδην διαδικασία παραχώρησης του
δικαιώµατος µίσθωσης στους δήµους και το Υπουργείο Οικονο-
µικών δεν έχει προχωρήσει ακόµα σε καµµία νοµοθετική ρύθµιση
για το εν λόγω θέµα, προκύπτουν κάποια ερωτήµατα. 

Η απόφαση του Συµβουλίου της Επικρατείας δεν εξέπληξε κα-
νέναν και δεν θα έπρεπε να προκαλεί έκπληξη ότι αποτυπώνει
την απαράδεκτη κατάσταση που επικρατεί σε πολλές παραλίες,
οι οποίες «καταλαµβάνονται» στην κυριολεξία από οµπρέλες, ξα-
πλώστρες, καθίσµατα, τραπέζια, εξαιτίας της έλλειψης ελέγχων.
Ωστόσο, έπρεπε ήδη το Υπουργείο, σε συνεργασία µε τους φο-
ρείς, να έχει βρει µια φόρµουλα για τη διαχείριση των παραλιών
µε νόµιµο τρόπο. 

Αυτό βέβαια –πέρα από τη νοµιµότητα και τα έσοδα του δη-
µοσίου και των δήµων- έχει να κάνει και µε την εικόνα της χώρας
µας ως προς τον τουρισµό, που είναι και η βαριά βιοµηχανία της
χώρας µας. Το ζήτηµα κρίνεται ιδιαιτέρως σοβαρό. 

Επιπροσθέτως, οι δήµοι, κατά δήλωση διαφόρων δηµάρχων,
όπως θα αναπτύξω στη δευτερολογία µου, έχουν απώλεια εκα-
τοντάδων χιλιάδων ευρώ από τα έσοδα από τη διαχείριση των
αιγιαλών. 

Ερωτάσθε, κύριε Υπουργέ:
Πώς προτίθεστε να διαχειριστείτε το θέµα των αιγιαλών, µετά

την απόφαση του Συµβουλίου της Επικρατείας;
Τι θα γίνει µε τους δήµους, που είχαν συµπεριλάβει τα έσοδα

από τη διαχείριση των αιγιαλών στον προϋπολογισµό τους, µε
αποτέλεσµα να κινδυνεύουν µε ακύρωση πολλά έργα τους, χά-
νοντας τα έσοδα;

Εκτός από την αντισυνταγµατικότητα της διαχείρισης των αι-
γιαλών, θα µεσολαβήσετε να δοθεί παράταση της παραχώρησης
των αιγιαλών, τουλάχιστον για φέτος, έτσι ώστε να µη χαθούν τα
έσοδα από τους δήµους, µέχρι το κράτος να µεριµνήσει και να
φέρει µε τον τρόπο που πρέπει και τον νόµο που πρέπει, για να
ξεκαθαρίσει τη διαχείριση των αιγιαλών και τη σχέση µε τους δή-
µους;

Τέλος, προτίθεστε να ζητήσετε από τους δήµους να βρεθεί µια
οριστική πρόταση για την επίλυση του ζητήµατος για τα επόµενα
χρόνια; Θα κάνουµε, δηλαδή, µια διαβούλευση µαζί τους;

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε τον

κ. Καµµένο.
Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΤΡΥΦΩΝ ΑΛΕΞΙΑΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-

κών): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Βουλευτά, θα συµφωνήσω µαζί σας, ότι υπάρχει ένα

πρόβληµα που πρέπει να λύσουµε. Δεν συµφωνώ, όµως, σε καµ-
µία περίπτωση, µε τη διατύπωση για χαοτική κατάσταση στο
Υπουργείο Οικονοµικών ή για έλλειψη άµεσων αντανακλαστικών
του Υπουργείου και των αρµόδιων φορέων. Νοµίζω ότι, όταν κα-
τατεθούν τα στοιχεία, θα διαπιστώσετε και µόνος σας ποια είναι
η πραγµατικότητα.

Η απόφαση του Σ.τ.Ε. βγήκε τον Νοέµβριο του 2015. Στο
Υπουργείο Οικονοµικών ήρθε τον Ιανουάριο του 2016, διότι δεν
εκδίδεται την επόµενη ηµέρα. Άµεσα προχωρήσαµε σε σύσκεψη
µε τα συναρµόδια Υπουργεία, µε το Υπουργείο Εσωτερικών και
τα άλλα Υπουργεία, γιατί ξέρετε πλέον ότι η απόφαση πρέπει να
βγει από τα Υπουργεία Εσωτερικών, Οικονοµικών, Πολιτισµού,
Περιβάλλοντος και, µε τις δοµές και τις λειτουργίες του δηµο-
σίου, δεν είναι εύκολος ο συντονισµός και δεν είναι εύκολο να
γίνουν αυτά τα πράγµατα. 

Παρ’ όλα αυτά, υπήρξε άµεσα κινητοποίηση και ενεργοποίηση
όλων και έτσι αυτήν τη στιγµή έχουµε δεδοµένο ότι, µε βάση
αυτήν την απόφαση του Συµβουλίου της Επικρατείας, σταµατάει
µία προηγούµενη χαοτική κατάσταση, η οποία δεν τιµούσε τη
χώρα. Η απόφαση αυτή πιστεύω ότι θα βοηθήσει πάρα πολύ σε
θέµατα προστασίας των παράκτιων υποσυστηµάτων που κινδυ-
νεύουν από υπερεκµετάλλευση και η όλη διαδικασία και η υλο-
ποίηση της απόφασης από το Υπουργείο Οικονοµικών θα γίνει
µε απόλυτο σεβασµό, µε γνώµονα πάντα τη διασφάλιση των συµ-
φερόντων του ελληνικού δηµοσίου και της περιβαλλοντικής προ-
στασίας.

Τονίζω ξανά ότι το Υπουργείο Οικονοµικών, όπως και µε προ-

ηγούµενη απόφαση για τις αντικειµενικές αξίες, έτσι και τώρα
ακολουθεί τις αποφάσεις των δικαστηρίων, σέβεται τη δικαιο-
σύνη, συνεργάζεται µαζί της. Άλλωστε εµείς προσπαθούµε να
επιβάλουµε τη φορολογική δικαιοσύνη και γνωρίζουµε ποια είναι
τα προβλήµατά της.

Σε ό,τι αφορά τώρα τα συγκεκριµένα θέµατα, να πω ότι για το
ναυαγοσωστικό έργο είναι υποχρεωτική η πρόσληψη των ναυα-
γοσωστών από τους φορείς που έχουν τη διαχείριση αυτών των
χώρων. Δεν είναι θέµα του Υπουργείου Οικονοµικών. Άρα όποιος
έχει τον αντίστοιχο χώρο, πρέπει να προχωρήσει στην πρόσληψη
ναυαγοσωστών. Δεν προκύπτει ότι η αρµοδιότητα της ανάθεσης
αυτής είναι αποκλειστική αρµοδιότητα των δήµων. Ανήκει σε
κάθε φορέα που έχει µία λουτρική ή αντίστοιχη εγκατάσταση. 

Η καθαριότητα των παραλιών ανήκει αποκλειστικά στις αρµο-
διότητες των δήµων, µε βάση τη συγκεκριµένη νοµοθεσία. Με
βάση έγγραφο του Υπουργείου Πολιτισµού θα θέλαµε να σας
ενηµερώσουµε ότι ήδη έχει ξεκινήσει η διαδικασία συλλογής
στοιχείων σχετικά µε τους χερσαίους και ενάλιους κηρυγµένους
αρχαιολογικούς χώρους και ήδη έχουν συλλεγεί στοιχεία από τις
περισσότερες εφορείες αρχαιοτήτων. Η Εφορεία Εναλίων Αρχαι-
οτήτων έχει καταρτίσει πίνακα µε όλους τους κηρυγµένους ενά-
λιους αρχαιολογικούς χώρους. 

Τέλος, µε έγγραφο του Υπουργείου Περιβάλλοντος και Ενέρ-
γειας –όλα αυτά τα έγγραφα θα τα καταθέσω για να έχετε µια
πληρέστερη ενηµέρωση-, στη νέα υπουργική απόφαση θα προσ-
διορίζονται θέσεις αποκλεισµού απλής χρήσης αιγιαλού και πα-
ραλίας, βάσει προστατευτέων αντικειµένων και υποχρεώσεων
που απορρέουν από το εθνικό και κοινοτικό δίκαιο, και εξετάζον-
ται περαιτέρω όροι και περιορισµοί για την αποτελεσµατικότερη
προστασία του φυσικού περιβάλλοντος των παράκτιων οικοσυ-
στηµάτων. 

Άρα δεν υπάρχει χαοτική κατάσταση. Υπάρχει άµεση ενεργο-
ποίηση και η διαβεβαίωση που έχω από τη Γενική Γραµµατεία
Δηµόσιας Περιουσίας και από τον αρµόδιο γενικό γραµµατέα,
τον κ. Ματζάκο, είναι ότι το πολύ µέχρι το τέλος Μαρτίου θα έχει
βγει η κοινή υπουργική απόφαση από τα τέσσερα Υπουργεία που
θα λύνει αυτό το θέµα. Θα είµαστε έτοιµοι πολύ πιο πριν από την
τουριστική περίοδο, για να αντιµετωπίσουµε τα προβλήµατα
αυτά.

(Στο σηµείο αυτό ο Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµικών κ.
Τρύφων Αλεξιάδης καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερ-
θέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος
Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της
Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε τον
κύριο Υπουργό.

Κύριε Καµµένο, έχετε τον λόγο για τη δευτερολογία σας.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Ευχαριστώ, πάρα πολύ, κύριε

Υπουργέ. Είναι σηµαντικά τα νέα που µας δίνετε σήµερα. Βγαίνει
και µια είδηση, η οποία είναι πάρα πολύ σηµαντική και για το
Υπουργείο Τουρισµού και για το Υπουργείο Εσωτερικών και για
τους ίδιους τους δήµους, οι οποίοι πλέον θα µπουν σε µία κανο-
νικότητα, την οποία καµµία κυβέρνηση δεν είχε καταφέρει µέχρι
σήµερα να τη φέρει. 

Από εδώ και πέρα το θολό τοπίο πρέπει να ξεκαθαριστεί. Και
επειδή εδώ θα πρέπει να λέµε αλήθειες στον λαό, καθώς κατα-
γραφόµαστε και στα Πρακτικά να πω ότι ο κάθε δήµος, ειδικά
στις περιοχές µε υψηλό τουριστικό ενδιαφέρον, έχει ίδιον συµ-
φέρον και ίδιον όφελος κάποιο κοµµάτι να είναι νόµιµο και κά-
ποιο παράνοµο, διότι αυτά δεν ελέγχονταν ποτέ. Όλοι έχουµε
πάει διακοπές και ξέρουµε τι γίνεται. 

Συγχρόνως, όµως, να είµαστε προσεκτικοί, διότι -ευτυχώς ή
δυστυχώς- το νόµιµο έσοδο, το οποίο είχαν από αυτόν στον
οποίο έδιναν την υπεργολαβία ή την εκµίσθωση του αιγιαλού για
τη διαχείρισή του αγγίζει κάποιες δεκάδες ή εκατοντάδες χιλιά-
δες ευρώ ανά δήµο.

Αυτό το έσοδο ήταν ένα συµπληρωµατικό νοµιµότατο έσοδο,
µε παραστατικά του δήµου. Πρέπει να κοιτάξουµε φέτος, το συν-
τοµότερο δυνατό να έχουµε τη διευθέτηση, όπως µας διαβεβαι-
ώνετε, έτσι ώστε να µην απωλέσει ο δήµος αυτό το έσοδο. Γιατί
η απώλεια αυτού του εσόδου και τα κλειστά µαγαζιά, θα οδηγή-
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σει σε λιγότερα τέλη, λιγότερους φόρους, λιγότερο νερό, λιγό-
τερα έσοδα γενικότερα, και θα είναι δύσκολο για τον δήµο να αν-
τεπεξέλθει στο έργο του, το οποίο δεν είναι µόνο να πληρώνει
υπαλλήλους, αλλά να κάνει και έργα στον δήµο. Είναι κοµµάτι
του προϋπολογισµού του από το έσοδο αυτό. 

Να κλείσω λέγοντας ότι είναι σηµαντικό να µας ενηµερώσετε
και, αν θέλετε, να επανέλθω µε µια άλλη ερώτηση, στο τέλος του
µήνα ή το πρώτο δεκαήµερο του Απριλίου, να δούµε κατά πόσο
έχει προχωρήσει η διαδικασία, γιατί, απ’ ό,τι µας είπατε, είναι
τέσσερα τα συναρµόδια Υπουργεία. Θα πρέπει να τα συντονί-
σουµε, για να δώσουµε την ευκαιρία στους δήµους και τα τουρι-
στικά πρακτορεία να οργανωθούν, να υπάρξει κανονικότητα, να
έχουν τα έσοδά τους και να έχουµε µια καλή και ασφαλή εικόνα
και µε τους ναυαγοσώστες, όπως είπατε σωστά, στις παραλίες
µας για τους τουρίστες. 

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κύριε Υπουργέ,

έχετε τον λόγο για τη δευτερολογία σας. 
ΤΡΥΦΩΝ ΑΛΕΞΙΑΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-

κών): Πολύ σύντοµα, δύο λόγια µόνο θα πω. 
Όπως έχω εξηγήσει, θα υπάρχει πλέον µε τη νέα υπουργική

απόφαση ένα νέο περιβάλλον. Χωρίς να θέλω να χαϊδέψω αυτιά
είτε στο Υπουργείο Οικονοµικών είτε σε άλλα Υπουργεία, δεν
µας τιµούσε η κατάσταση αυτή, η οποία υπήρχε µέχρι τώρα σε
ορισµένες περιοχές. Υπήρχαν ορισµένες περιοχές που δεν γινό-
ταν σωστή διαχείριση.

Πλέον η απόφαση του ΣτΕ δηµιουργεί το πλαίσιο για να προ-
στατευτούν οι παραλίες, να προστατευτούν οι αρχαιολογικοί
χώροι, τα παραθαλάσσια οικοσυστήµατα και θα εξασφαλίσουµε
πια και τα έσοδα των δήµων και του δηµοσίου. Διότι µε την όλη
αυτή διαδικασία, θα αναβαθµιστούν και θα προστατευτούν κα-
λύτερα οι παραλίες µας και έτσι µπορούµε να έχουµε καλύτερα
έσοδα για όλους, αλλά κυρίως να εξυπηρετήσουµε τη βαριά βιο-
µηχανία µας, τον τουρισµό. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε τον
κ. Υπουργό. 

Θα συζητηθεί η τέταρτη µε αριθµό 616/3-3-2016 επίκαιρη ερώ-
τηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Β’ Αθηνών της Δηµοκρατικής
Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ–ΔΗΜΑΡ κ. Ανδρέα Λοβέρδου προς τον
Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τα οµόλογα φυσικών προσώ-
πων.

Θα απαντήσει ο Αναπληρωτής Υπουργός κ. Αλεξιάδης. 
Κύριε Λοβέρδο, έχετε τον λόγο για την πρωτολογία σας. 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, πριν αναφερθώ στην επίκαιρη ερώτησή µου,

σας παρακαλώ πάρα πολύ να µας πείτε αν έχετε µια εικόνα χρο-
νοδιαγράµµατος για το πότε θα κατατεθεί το σχέδιο νόµου, που
επιφέρει τροποποιήσεις και συµπληρώσεις στον ν.1354/2015, µε
δεδοµένο ότι από την 16η Δεκεµβρίου για τα µισθολογικά θέµατα
του δηµοσίου και για ειδικές κατηγορίες, λόγου χάριν για τους
υπαλλήλους της ΥΠΑ, είχατε επιφυλαχθεί ως Υπουργείο Οικονο-
µικών να δείτε τα ειδικά θέµατα και να επανέλθετε µε συµπλη-
ρώσεις. 

Τώρα µαθαίνουµε ότι, επειδή θέλετε να ρυθµίσετε ένα θέµα
σχετικά µε τα µισθολογικά των ΑΔΑ, των ανεξάρτητων διοικητι-
κών αρχών, θα καλύψετε µέσα σε αυτό το σχέδιο νόµου και όλα
τα υπόλοιπα θέµατα. Θα ήταν πολύ καλό να µάθει η Εθνική Αντι-
προσωπεία το χρονοδιάγραµµά σας, γιατί και εµείς ως Βουλευ-
τές λαµβάνουµε συνεχείς ερωτήσεις από ενδιαφεροµένους
φορείς και δεν έχουµε εικόνα. 

Τώρα, επί της ουσίας της ερώτησής µου, όταν έγινε το PSI,
κύριε Υπουργέ, ήµουν Υπουργός Υγείας. Είχα στην εποπτεία µου
πάρα πολλές επιχειρήσεις των οποίων τα ληξιπρόθεσµα χρέη
του δηµοσίου προς αυτές είχαν ρυθµιστεί µε οµόλογα του ελλη-
νικού δηµοσίου, µε µια περικοπή του ύψους της οφειλής του ελ-
ληνικού δηµοσίου της τάξης του 30%, 35% και 40%.

Επίσης, υπήρχαν άλλες κατηγορίες πολιτών, όπως οι δικα-
στές, αλλά και οι µικροί επενδυτές που είχαν εµπιστευτεί το ελ-
ληνικό δηµόσιο ακόµα και το 2010-2011. Για λόγους ισότητος και
λόγους αποκλεισµού ευδοκίµησης προσφυγών άλλων επενδυ-
τών σε ελληνικά οµόλογα, κυρίως ασφαλιστικών ταµείων αλλά

και µικρών επενδυτών και εκτός Ελλάδος, η απόφαση που ελή-
φθη σχετικά µε το PSI ήταν πάρα πολύ αυστηρή έως εξοντωτική
γι’ αυτούς τους µικρούς επενδυτές. 

Τότε, σε εκείνη τη δραµατική συνεδρίαση του Υπουργικού
Συµβουλίου, είχαµε αποφασίσει να µην αφήσουµε ποτέ αυτό το
θέµα και να κάνουµε ό,τι µπορούµε κάποια στιγµή να βοηθή-
σουµε αυτόν τον κόσµο. 

Εγώ προσωπικά, ως Βουλευτής, µετά τις εκλογές του Ιουνίου
του 2012 που δεν ήµουν Υπουργός, είχα καταθέσει σε όλους
τους Υπουργούς τα έτη 2012 και 2013 σχετικές επίκαιρες ερω-
τήσεις, πράγµα που κάνω και σήµερα. Γιατί αυτό που υποσχέ-
θηκα θα το τηρήσω, κύριε Υπουργέ. Δεν πρόκειται να ξεχάσω
αυτές τις κατηγορίες των πολιτών. Θεωρώ ότι η ελληνική πολι-
τεία έχει υποχρέωση µε τον άλφα ή το βήτα τρόπο να ικανοποι-
ήσει κάποια από τα αιτήµατά τους. 

Έχω επίκαιρες ερωτήσεις, κύριε Αλεξιάδη, από τον Οκτώβριο
του 2012, τον Δεκέµβριο του 2012 και τον Οκτώβριο του 2013
και επανέρχοµαι σήµερα. Δεν πρέπει να ξεχάσουµε τι είχα προ-
τείνει και µε αυτό κλείνω.

Είχα προτείνει να γίνει ένας συµψηφισµός µε την εισφορά αλ-
ληλεγγύης, επειδή είναι πάρα πολύ δύσκολο η ελληνική πολιτεία
να πάρει ευθέως κάποια µέτρα υπέρ τους, καθώς αυτό θα δηµι-
ουργήσει δεδοµένα για τις εκκρεµείς υποθέσεις σε άλλες χώρες
-όπως στη Γερµανία όπου υπάρχουν εκκρεµείς υποθέσεις και απ’
ό,τι µαθαίνω, µία εξ αυτών οδηγείται και στο Συνταγµατικό Δικα-
στήριο- και για να µην υπάρχει, λοιπόν, τέτοιου είδους κατά-
σταση η οποία θα θέσει εν κινδύνω όσα είχαν επιτευχθεί τον
Φεβρουάριο του 2012. 

Η εισφορά αλληλεγγύης είναι εισφορά όλων των Ελλήνων πο-
λιτών και συνδροµή τους στην κρίση. Οι µικροοµολογιούχοι
έχουν συνδράµει την ελληνική πολιτεία και έχουν εκφράσει την
αλληλεγγύη τους.

Επανέρχοµαι λοιπόν, κύριε Πρόεδρε, και ρωτάω το Υπουργείο
Οικονοµικών αν έχει κάτι στο µυαλό του και στη δευτερολογία
µου θα πω και κάτι περισσότερο.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Τον λόγο έχει ο κύ-

ριος Υπουργός.
ΤΡΥΦΩΝ ΑΛΕΞΙΑΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-

κών): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Βουλευτά, θέτετε ένα θέµα σε σχέση µε τα µισθολογικά

ζητήµατα.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Η ερώτηση.
ΤΡΥΦΩΝ ΑΛΕΞΙΑΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-

κών): Αυτό είναι µεν γενικής αρµοδιότητας του Υπουργείου Οι-
κονοµικών, αλλά όχι δική µου. Είναι του κ. Χουλιαράκη. Άρα δεν
πρέπει να πάρω εγώ θέση σε αυτό το ζήτηµα. Πρέπει να απευ-
θυνθείτε για αυτά τα ζητήµατα στον κ. Χουλιαράκη.

Σε ό,τι αφορά την ερώτησή σας, ένα τµήµα της είναι φορολο-
γικού περιεχοµένου και απαντώ εγώ. Υπάρχει και ένα τµήµα της
που αφορά άλλη αρµοδιότητα και πρέπει να απευθυνθείτε εκεί.

Σε ό,τι αφορά το ζήτηµα της εισφοράς αλληλεγγύης και του
επιχειρήµατος που έχετε ότι δεν είναι φόρος εισερχόµενος αδιά-
κριτα στο δηµόσιο ταµείο, αλλά εισφορά υπέρ των αναξιοπα-
θούντων πολιτών, και προτείνετε αυτόν τον συµψηφισµό ή, τέλος
πάντων, τη µείωση, να σας πω τα εξής: Με βάση την αιτιολογική
έκθεση του άρθρου 29 του ν. 3986, µε τον οποίο επιβλήθηκε η
ειδική εισφορά αλληλεγγύης, η τελευταία επιβλήθηκε για σκο-
πούς δηµοσιονοµικούς, για την κάλυψη του τεράστιου δηµοσιο-
νοµικού ελλείµµατος και χρέους της χώρας µας. Δεν έχει
ανταποδοτικό χαρακτήρα, για να µπορεί να χρησιµοποιηθεί για
συγκεκριµένο σκοπό, όπως για την παροχή φοροελαφρύνσεων
στους µικροοµολογιούχους. 

Καταθέτω όλα τα σχετικά έγγραφα, για να έχετε µια πλήρη ει-
κόνα και των απαντήσεων των Υπηρεσιών.

(Στο σηµείο αυτό ο Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµικών κ.
Τρύφων Αλεξιάδης καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερ-
θέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος
Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της
Βουλής)

Βεβαίως, συµφωνώ µαζί σας ότι είναι λογικότατο το αίτηµα
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αυτών των πολιτών, οι οποίοι εµπιστεύτηκαν τα χρήµατά τους
στο ελληνικό δηµόσιο και το ελληνικό δηµόσιο δεν µπόρεσε να
ανταποκριθεί στη στοιχειώδη υποχρέωσή του. 

Πρέπει να ανοίξουµε τον διάλογο για το πώς θα ικανοποι-
ήσουµε την αδικία που έγινε σε αυτούς τους ανθρώπους, µε φο-
ρολογικό ή οποιονδήποτε άλλον τρόπο. Πρέπει να ανοίξει αυτός
ο διάλογος. Δεν µπορεί, όµως, να γίνει στις παρούσες συνθήκες,
όπως καταλαβαίνετε, όταν έχουµε ανοικτά τα θέµατα διαπραγ-
µάτευσης και όταν έχουµε ανοικτό το θέµα του χρέους. Εννοώ
ότι δεν µπορεί να γίνει σήµερα αυτό. Δεν µπορούµε να υποσχό-
µαστε τα πάντα στους πάντες. Όµως, είναι λογικό το αίτηµά
τους. Έχουµε κι εµείς, ως πολιτικός χώρος, την ευαισθησία γι’
αυτό το ζήτηµα και βεβαίως πρέπει να βρεθεί τρόπος να αποκα-
τασταθεί το εισόδηµα που έχασαν ή, τέλος πάντων, να µειωθεί η
αδικία εις βάρος τους.

Πρέπει, επίσης, να ανοίξουµε και έναν διάλογο για το πώς
έγινε όλη αυτή η ιστορία µε το PSI και ποιοι συµπεριελήφθησαν
στο PSI και τι έγινε. Διότι προσπαθούµε να κάνουµε µια συζή-
τηση για την αποκατάσταση µιας αδικίας, ενώ πρέπει να κάνουµε
την κουβέντα για το πώς δηµιουργήθηκε η αδικία, για να είµαστε
πολιτικά δίκαιοι και να µπορούµε να αντιµετωπίσουµε τα θέµατα.
Και να δούµε αν υπήρχε και άλλη πολιτική δυνατότητα τότε και
αν υπάρχει άλλη δυνατότητα πολιτική τώρα.

Θέλω να σας διαβεβαιώσω, λοιπόν, ότι το Υπουργείο Οικονο-
µικών, δεδοµένων των δηµοσιονοµικών προβληµάτων που υπάρ-
χουν και όλων αυτών που έχουµε µπροστά µας αυτή την περίο-
δο, δεν µπορεί τώρα να δώσει µια λύση στο πρόβληµα αυτών
των πολιτών. 

Βεβαίως, είναι µέσα στα ενδιαφέροντά µας και τους στόχους
µας και µέσα σε αυτά που προγραµµατίζουµε να αντιµετωπί-
σουµε, µόλις έχουµε την αντίστοιχη δηµοσιονοµική δυνατότητα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε τον
κύριο Υπουργό.

Κύριε Λοβέρδο, έχετε τον λόγο, για τη δευτερολογία σας.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡΔΟΣ: Το PSI, κύριε Υπουργέ –τα έχουµε πει,

όµως, αυτά πάρα πολλές φορές και δεν θέλω να πάρω χρόνο
από την οµιλία µου- ήταν µια λυτρωτική παρέµβαση στα ζητή-
µατα του ελληνικού χρέους, αφού από τα 160 δισεκατοµµύρια
οφέλους της ελληνικής πολιτείας, ένα σηµαντικό κοµµάτι ήταν
καθαρό κούρεµα. Είχε αυτή την παρενέργεια.

Χαίροµαι που δεσµεύεστε και εσείς -όπως και οι προηγούµενοι
συνάδελφοί σας- ότι δεν θα ξεχάσετε και ότι στην πρώτη ευκαι-
ρία θα µπορέσετε να δούµε τα ζητήµατα των µικροεπενδυτών µε
πρακτικό, ουσιαστικό και αποτελεσµατικό ενδιαφέρον.

Θεωρώ ότι από την πλειάδα των ενδεχοµένων, αυτό που θα
αντέξει και την ουσία του θέµατος και τη διαπραγµάτευση είναι
ένας συµψηφισµός, µέρους ή του όλου, µε την εισφορά αλλη-
λεγγύης. Σας το προτείνω. Το έχω ζυγίσει. Το έχω δει και από
νοµικής πλευράς. Έχω συµβουλευθεί και καθηγητές του Ιδιωτι-
κού Διεθνούς Δικαίου. Πιστεύω ότι εκεί µπορεί να αναζητηθεί η
λύση.

Το χρονοδιάγραµµα το ρυθµίζει το Υπουργείο Οικονοµικών µε
καλύτερο τρόπο. Σε αυτό δεν µπορώ να παρέµβω ούτε να κάνω
εύκολη δηµαγωγία, δεν το συνηθίζω. Όµως, στο προκείµενο τα
δεδοµένα του είναι καταφανή.

Τώρα, σε ό,τι αφορά τη δική σας δυνατότητα ανταπαντήσεως,
να σας πω ότι εγώ απευθύνθηκα στον κ. Τσακαλώτο. Ενηµερώ-
θηκα µετά ότι αρµόδιος είναι ο κ. Χουλιαράκης. Δεν µπορούσε
να είναι εδώ την περασµένη Δευτέρα, επειδή ήταν στις Βρυξέ-
λες. Μας ενηµέρωσε µε τον πιο κατάλληλο τρόπο. Και ενώ περί-
µενα σήµερα ότι θα είναι ο κ. Χουλιαράκης, ενηµερώθηκα, από
χθες βέβαια, ότι θα είστε εσείς.

Έχετε δίκιο, µέρος µόνο του θέµατος µπορείτε να καλύψετε.
Ωστόσο, το Υπουργείο Οικονοµίας και Οικονοµικών, ως ένα
τµήµα της ελληνικής διοικήσεως, έχει την ευθύνη του συνολικού
προβλήµατος.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Ειδικό ερώτηµα: Μαθαίνω -και δεν ξέρω αν είναι αληθές- ότι,
επειδή κάποιοι από αυτούς τους µικρούς επενδυτές, που εµπι-
στεύθηκαν το ελληνικό δηµόσιο έχουν προσφύγει στο Δικαστή-

ριο των Ευρωπαϊκών Κοινοτήτων, στο ΔΕΚ, το ελληνικό δηµόσιο
στρέφεται εναντίον τους και ότι η στάση των δικηγόρων του ελ-
ληνικού δηµοσίου είναι ενάντια. 

Αν αυτό είναι αλήθεια, θέλω να µου το πείτε. Αν δεν ξέρετε,
να επιφυλαχθείτε. Γιατί σε ό,τι αφορά τη στάση µας -που είναι
κοινή, είναι πάγκοινη η στάση όλων των κοµµάτων του Κοινοβου-
λίου- απέναντι στο θέµα, θέλουµε να ξέρουµε αν στην ίδια κα-
τεύθυνση λειτουργεί και κεντρικά, διά των δικηγόρων της, η ελ-
ληνική πολιτεία.

Τέλος, θέλω πω ότι έχει απασχολήσει πάρα πολύ έντονα την
ελληνική κοινωνία –δεν απευθύνοµαι σε εσάς, κύριε Υπουργέ- η
χθεσινή δήλωση Τουσκ, η οποία, κύριε Πρόεδρε, επικαλούµενη
την απόφαση των είκοσι οκτώ της περασµένης Δευτέρας, κάνει
λόγο για «κλειστά σύνορα µε απόφαση των είκοσι οκτώ».

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Αν αυτό είναι αλήθεια -εγώ επιφυλάσσοµαι- τότε σηµαίνει ότι
η δήλωση του Πρωθυπουργού, που περιµέναµε µέχρι τα χαρά-
µατα να τον ακούσουµε -και εγώ ήµουν ένας από αυτούς- ότι η
συντριπτική πλειοψηφία των αποφάσεων του Συµβουλίου των
Αρχηγών που έγινε δεκτή από τη Σύνοδο Κορυφής, ήταν απολύ-
τως ψευδής και αυτή. 

Αν είναι έτσι, τον Πρωθυπουργό δεν θα πρέπει να τον πι-
στεύουµε ούτε όταν µας λέει ότι είναι µέρα, ενώ είναι µέρα. Και
για γεγονότα είναι ανεπίτρεπτο κάποιος να ψεύδεται.

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κύριε Υπουργέ,

έχετε τον λόγο.
ΤΡΥΦΩΝ ΑΛΕΞΙΑΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-

κών): Εγώ θα σεβαστώ, κύριε Βουλευτά, το περιεχόµενο της
ερώτησή σας. 

Θα ήθελα και εγώ να παρεκτραπώ σε σχόλια σαν αυτά που
προσπαθήσατε να κάνετε για τον Πρωθυπουργό της χώρας και
για την εξωτερική µας πολιτική σε µία περίοδο, που όλοι κατα-
λαβαίνουµε και την κρισιµότητα των θεµάτων και που όλοι πρέπει
να συνταχθούµε σε µία εθνική προσπάθεια και όχι να προσπα-
θούµε ο καθένας πολιτικά να καταγγείλει τον άλλον. Δεν θα ακο-
λουθήσω, όµως, εγώ αυτό τον δρόµο. Εγώ θα µείνω στο θέµα
της ερώτησης.

Αυτή την περίοδο το Υπουργείο Οικονοµικών προσπαθεί να αν-
ταποκριθεί στα θέµατα της διαπραγµάτευσης, στην υλοποίηση
της συµφωνίας και σ’ ό,τι έχουµε υποχρέωση να κάνουµε. Στο
πλαίσιο αυτό ξέρετε ότι αυτές τις µέρες υπάρχει µία διαπραγµά-
τευση µε τα όριά της, µε τις δυσκολίες της και πιστεύουµε µε µία
θετική κατάληξη, η οποία θα µας οδηγήσει και στα επόµενα θέ-
µατα. Άρα είναι συγκεκριµένο το τι κάνουµε αυτή την περίοδο.

Μετά από αυτή την περίοδο και µετά από τη διαδικασία που
θα ξεκινήσει ο διάλογος για το θέµα του χρέους, θα ανοίξει και
ο διάλογος µε την κοινωνία για τις µεγάλες φορολογικές αλλα-
γές που χρειαζόµαστε, για να κάνουµε το φορολογικό σύστηµά
µας πιο δίκαιο και πιο αναλογικό. 

Συµφωνώ απόλυτα µαζί σας για την αδικία που έγινε σε αυ-
τούς τους πολίτες. Και η πρότασή σας για συµψηφισµό µε ει-
σφορά αλληλεγγύης είναι κάτι το οποίο θα λάβουµε υπ’ όψιν.
Όµως, καθηµερινά στο Υπουργείο Οικονοµικών προσπαθούµε
να καταγράψουµε τις αδικίες που έχουµε να διαχειριστούµε.

Θα µπορούσα να µιλάω µε τις ώρες γι’ αυτά. Για τον ΕΝΦΙΑ
του ακινήτου που πρέπει να πληρώσει η «Κιβωτός» για να βάλει
ορφανά παιδιά στη Βόνιτσα, για τον ΕΝΦΙΑ που επιβαρύνει «Το
Χαµόγελο του Παιδιού», τον ΦΠΑ στους οίκους ευγηρίας, για τον
φόρο πολυτελείας στα αυτοκίνητα των πολυτέκνων; Δεν είναι πο-
λιτική µας επιλογή αυτά τα ζητήµατα. Και επειδή ακούµε συχνά
κριτική και αυτά που θέσατε και αυτά που ανέφερα και πολλά
άλλα, να πω ότι είναι µία πολιτική αναγκαιότητα, που έχει συγκε-
κριµένα όρια. Όµως, πιστεύουµε ότι πολύ σύντοµα αυτά τα όρια
θα αρθούν και θα µπορούµε να αντιµετωπίσουµε αυτά τα προ-
βλήµατα των πολιτών.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε τον
κύριο Υπουργό.

Πριν συνεχίσουµε τον κατάλογο των επικαίρων ερωτήσεων,
επιτρέψτε µου να κάνω µία ανακοίνωση.
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Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία της Βουλής, αφού συµµετείχαν στο εκπαιδευτικό
πρόγραµµα «Εργαστήρι Δηµοκρατίας» που οργανώνει το Ίδρυµα
της Βουλής, δεκαπέντε µαθητές και µαθήτριες και δύο συνοδοί
εκπαιδευτικοί τους, από το 13ο Δηµοτικό Σχολείο Περιστερίου. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Η πρώτη µε αριθµό 621/7-3-2016 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου
κύκλου της Βουλευτού Ηλείας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής
Αριστεράς κ. Ευσταθίας (Έφης) Γεωργοπούλου–Σαλτάρη προς
τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε το έργο της κατασκευής της
νέας πτέρυγας του νοσοκοµείου της Αµαλιάδας, δεν συζητείται
λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού.

Οµοίως, η τρίτη µε αριθµό 614/3-3-2016 επίκαιρη ερώτηση
δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Β’ Πειραιώς του Λαϊκού Συνδέ-
σµου–Χρυσή Αυγή κ. Ιωάννη Λαγού προς τον Υπουργό Εξωτερι-
κών, σχετικά µε την «καλλιέργεια κλίµατος έντασης και τις
µεθοδεύσεις του τουρκικού προξενείου στη Θράκη», δεν συζη-
τείται λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού.

Εισερχόµαστε στη δεύτερη µε αριθµό 619/4-3-2016 επίκαιρη
ερώτηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Δωδεκανήσου της
Νέας Δηµοκρατίας κ. Εµµανουήλ Κόνσολα προς τον Υπουργό
Οικονοµικών, σχετικά µε την αναστολή της αύξησης των συντε-
λεστών ΦΠΑ στη δεύτερη οµάδα των νησιών του Αιγαίου, που
αντιµετωπίζουν τις αρνητικές συνέπειες από το µεταναστευτικό
ζήτηµα και που πρόκειται να τεθεί σε ισχύ την 1ηΙουνίου.

Στην επίκαιρη ερώτηση θα απαντήσει ο Αναπληρωτής Υπουρ-
γός Οικονοµικών κ. Τρύφων Αλεξιάδης. 

Ορίστε, κύριε Κόνσολα, έχετε τον λόγο.
ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΟΝΣΟΛΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πραγµατικά είναι πολύ µικρός

ο χρόνος για να µπορέσει κάποιος να αναπτύξει σε όλη του τη
διάσταση το πολύ σηµαντικό θέµα που ανέφερε ο Πρόεδρος
πριν, σχετικά µε την ερώτησή µας. Όµως, θα προσπαθήσω, κύριε
Υπουργέ, να είµαστε ουσιαστικοί και στον σύντοµο χρόνο να
µπορέσουµε να δώσουµε µία οριστική απάντηση στο πολύ ση-
µαντικό ζήτηµα για τα νησιά. 

Γνωρίζετε, κύριε Υπουργέ, από το παρελθόν -είµαι σίγουρος-
την πολύ σηµαντική θεσµοθέτηση από το παρελθόν των µειωµέ-
νων συντελεστών ΦΠΑ στα νησιά. Γνωρίζετε, επίσης, ότι αυτό
δεν ήταν ένα προνόµιο, αλλά ήταν µία προϋπόθεση ανάπτυξης
κοινωνικής συνοχής, αλλά και ανάπτυξης του τουριστικού και του
επιχειρηµατικού πνεύµατος στην περιοχή. Και ξέρετε πολύ καλά
τη συνεισφορά αυτής της διάταξης στον εθνικό κορβανά.
Ωστόσο, όµως, έχει προγραµµατιστεί από την 1η Ιουλίου η κα-
τάργηση και της δεύτερης ζώνης των νησιών από τον µειωµένο
συντελεστή ΦΠΑ στα νησιά. 

Κύριε Υπουργέ, ξέρετε -και έχετε γίνει κοινωνός στο παρελ-
θόν- ότι υπήρχε µεθοδευµένη προσπάθεια στο να µπορέσει να
περισταλεί αυτή η νοµοθετική ρύθµιση, που ευεργέτησε στο σύ-
νολο την ελληνική κοινωνία. Μάλλον, από µερικούς υπήρξε αυ-
τοσκοπός, υπήρχε µονοµανία. Ξέρετε, είχε δαιµονοποιηθεί το
2015 η επιχειρηµατικότητα στο Αιγαίο και είχαµε ακούσει συζη-
τήσεις και στην Εθνική Αντιπροσωπεία. Υπήρχε µία µεθόδευση
και µία κατηγορία για τα νησιά ότι εκεί υπάρχει συναλλαγή,
υπάρχει «µαύρο» χρήµα, υπάρχει φοροδιαφυγή. Μακριά από
µένα. Γνωρίζετε πιο καλά από µένα τι σηµαίνει φοροδιαφυγή και
πιθανόν να υπήρχε, όµως, στο σύνολό τους, δεν ήταν η αιτία.
Σας θυµίζω τη θέση που πήρε ο κ. Βαρουφάκης το 2015 σε σχε-
τική επίκαιρη ερώτησή µου εδώ στη Βουλή, όπου ανοιγόκλεινε
το θέµα.

Όµως, ο ΦΠΑ, όπως ξέρετε, δεν νοµιµοποιήθηκε ηθικά από
τους πολίτες της Δωδεκανήσου, των νησιών γενικότερα, γιατί ξέ-
ρετε κάτι; Αυτοί που ασκούν επιχειρηµατική δραστηριότητα στα
νησιά γνωρίζουν πολύ καλά τις τεράστιες δυσκολίες. Είχε δηµι-
ουργηθεί ένα µοντέλο οικονοµίας, µία µικρή κλίµακα οικονοµίας,
που ήταν πολύ σηµαντική για την εθνική προσπάθεια της χώρας
αυτή την ώρα ιδιαίτερα. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Υπουργέ, τα συνολικά έσοδα από τον ΦΠΑ για το 2014
σας θυµίζω ότι ήταν 13.613.000.000 περίπου. Το 2015 τι συνέβη;
Ήταν µόλις 15 εκατοµµύρια παραπάνω, ενώ ο προϋπολογισµός
και η στόχευση του Υπουργείου ήταν για περίπου 450 εκατοµµύ-
ρια ευρώ. Άρα πόσο σίγουροι είµαστε ότι θα πάµε και φέτος να
κατακτήσουµε αυτό τον στόχο; 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα  καταλαµβάνει ο Α’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΟΥΡΑΚΗΣ)

Ξέρετε, κύριε Υπουργέ, είναι σίγουρο ότι εξαιτίας αυτής της
απόφασης της Κυβέρνησης που ήταν µονοµερής, έχει πληγεί η
ανταγωνιστικότητα και η τοπική οικονοµία, επίσης. Υπάρχει µία
µεγάλη πρόκληση σε σχέση µε τις παράλιες ακτές για τον του-
ρισµό, δηµιουργεί ύφεση και συρρίκνωση …

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Κύριε Κόνσολα, αν
έχετε την καλοσύνη, έχετε και τη δευτερολογία σας, για να ολο-
κληρώσετε. 

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΟΝΣΟΛΑΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Στην Κω, κύριε Υπουργέ, οι προκρατήσεις είναι στο µείον 36%

για φέτος. Υπήρχαν εκατόν ογδόντα χιλιάδες ακυρώσεις τον περ-
σινό Αύγουστο. Η Λέσβος έχει µείον 90%. Η Χίος µείον 60%. Η
Σάµος µείον 40%. Το ίδιο και η Λέρος. 

Τι πρέπει, λοιπόν, να κάνουµε; Πρέπει η πολιτεία να ανασχέσει
αυτό το µέτρο µέσα από την άρση αυτής της πρόβλεψης και να
µπορέσουµε έτσι να δώσουµε µια διάσταση ανταγωνιστικότητας
και διάθεσης από την πολιτεία συµπαράστασης στους επιχειρη-
µατίες και στους νησιώτες, εξαιτίας του ότι έχουν πληγεί από τις
εισροές του µεταναστευτικού ρεύµατος αυτή την περίοδο. 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον

κ. Κόνσολα.
Στην ερώτηση θα απαντήσει ο Αναπληρωτής Υπουργός Οικο-

νοµικών, κ. Τρύφων Αλεξιάδης.
Κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο για τρία λεπτά.
ΤΡΥΦΩΝ ΑΛΕΞΙΑΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-

κών): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Βουλευτά, πριν ακριβώς από µία εβδοµάδα, στις 3 Μαρ-

τίου, απάντησα σε ερώτηση του κ. Μηταράκη ακριβώς για το ίδιο
θέµα και ανέλυσα πλήρως όλα τα δεδοµένα. Με µεγάλη χαρά,
όµως, θα απαντήσω και στη δική σας ερώτηση και γιατί υπάρχει
αυτονόητη κοινοβουλευτική υποχρέωση αλλά και γιατί τα θέµατα
αυτά είναι ζητήµατα που µας απασχολούν και είναι στην πρώτη
γραµµή των ενδιαφερόντων µας.

Ειδικότερα στα θέµατα νησιωτικότητας. Πρέπει να σταθούµε
και ως κοινωνία και ως Ευρώπη στο πλάι των νησιών για τη δοκι-
µασία που υφίστανται και για τη συνεισφορά τους, όπως είπατε,
µέχρι τώρα αλλά και για τη συνεισφορά τους αυτή την περίοδο
ειδικά. Διότι αυτό που γίνεται στα νησιά αυτή την περίοδο και µε
το κύµα αλληλεγγύης των νησιωτών, πρόκειται πραγµατικά για
µαθήµατα πολιτισµού που πιστεύω ότι θα µείνουν στη σύγχρονη
ευρωπαϊκή ιστορία. Και µακάρι να ακολουθήσουν και άλλοι.

Να διευκρινίσω, όµως, εδώ κάτι. Αναφέρετε στην ερώτησή σας
ότι τα νησιά αυτά που βρίσκονται στα σύνορά µας µε την Τουρκία
είναι στη δεύτερη οµάδα. Δεν ισχύει κάτι τέτοιο. Έχουµε τρεις
οµάδες νησιών. Η πρώτη οµάδα νησιών επιλέχθηκε µε συγκεκρι-
µένα κριτήρια. Δεν την επιλέξαµε στην τύχη. Αποκλείσαµε τα
νησιά που είναι στα σύνορα, εκτός της Ρόδου λόγω ειδικών οι-
κονοµικών και άλλων καταστάσεων, και πήραµε από τα υπόλοιπα
νησιά µε συγκεκριµένα κριτήρια, µε συγκεκριµένους πίνακες, τα
νησιά που είχαν τη µεγαλύτερη επισκεψιµότητα σε τουρισµό,
που είχαν τις µεγαλύτερες υποδοµές. Είµαστε µπροστά σ’ ένα
πρόβληµα. Πρέπει τον Ιούνιο του 2016 και τον Ιανουάριο του
2017, να επιλέξουµε τις άλλες δύο οµάδες. Αυτή τη στιγµή δεν
έχουµε καταλήξει, λόγω των προβληµάτων που υπάρχουν. Θα
έπρεπε να έχουµε καταλήξει, για να δώσουµε ένα µήνυµα στα
νησιά ως προς το τι θα κάνουν. Προκειµένου, όµως, να οδηγη-
θούµε σε µια γρήγορη κακή απόφαση, είναι καλύτερα να εξαντ-
λήσουµε κάθε δυνατότητα, ώστε να πάµε σε µία απόφαση που
δεν θα δηµιουργήσει προβλήµατα.

Αυτή τη στιγµή, λοιπόν, δεν έχει αποφασιστεί, ότι τα νησιά που
είναι στα σύνορα θα είναι στη δεύτερη οµάδα. Δεν ισχύει κάτι τέ-
τοιο. Είναι στα θέµατα που συζητάµε και προσπαθούµε να δούµε
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το πώς θα τα αντιµετωπίσουµε. Θα είµαστε συνεπείς στις υπο-
χρεώσεις που έχει ως συµφωνία ο ν.4336 αλλά χωρίς να δηµι-
ουργήσουµε αυτονόητα προβλήµατα. Διότι, αν αυτή τη στιγµή
προσθέσεις ένα ακόµα πρόβληµα στα νησιά αυτά, τα αποτελέ-
σµατα θα είναι συγκεκριµένα.

Θέλω να σταθώ, όµως, στη σύγκριση που κάνετε για τον ΦΠΑ.
Αν συγκρίνετε το 2013-2014, θα δείτε ότι ενώ το 2013-2014, αυ-
ξήθηκε ο αριθµός των τουριστών, έπεσε η είσπραξη του ΦΠΑ
στα συγκεκριµένα νησιά. Είχαµε µείωση του ΦΠΑ. Το 2014-2015,
λόγω των πολλών ελέγχων που κάναµε το καλοκαίρι αλλά και
λόγω της αύξησης των συντελεστών, είχαµε στα νησιά αύξηση
των συντελεστών. Θα προσπαθήσω να βρω τα στοιχεία ακριβώς
για κάθε νησί, για να έχετε για το 2013, 2014 και 2015 την πλήρη
εικόνα για το τι γίνεται. Ο ΦΠΑ γενικά το 2014-2015 και 2015-
2016 κινήθηκε πάρα πολύ καλά, αν λάβουµε υπ’ όψιν, ότι το 2015
λόγω των capital controls και της οικονοµικής κρίσης είχαµε µια
µεγάλη πτώση της κατανάλωσης.

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον

κύριο Υπουργό.
Πριν συνεχίσει την ανάπτυξη της επίκαιρης ερώτησής του ο

κύριος Βουλευτής, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γίνεται γνωστό
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από άνω δυ-
τικά θεωρεία της Βουλής, αφού προηγουµένως ενηµερώθηκαν
για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λει-
τουργίας της Βουλής των Ελλήνων και ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ», πενήντα πέντε µαθή-
τριες και µαθητές και τρεις συνοδοί εκπαιδευτικοί από το 1ο Γυ-
µνάσιο Ηρακλείου Κρήτης, το Α’ Τµήµα.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Προχωρούµε µε τον Βουλευτή κ. Εµµανουήλ Κόνσολα, Βου-
λευτή Δωδεκανήσου της Νέας Δηµοκρατίας, για να συνεχίσει την
ανάπτυξη της επίκαιρης ερώτησής του για τρία λεπτά. 

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΚΟΝΣΟΛΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ακούσαµε τον Υπουργό προ-

ηγουµένως να επιχαίρει ενδεχόµενα για το γεγονός, ότι παρά τα
capital controls, καλά πήγε η είσπραξη από τον ΦΠΑ. 

Κύριε Υπουργέ, δεν ξέρω αν πρέπει να επιχαίρουµε για την αύ-
ξηση των τουριστικών συντελεστών στα νησιά, για την αύξηση
των συντελεστών στα είδη πρώτης ανάγκης αλλά κυρίως για την
αύξηση ενός συντελεστή που εµείς είχαµε αποφασίσει, γιατί εί-
χαµε καταθέσει τεκµήρια στην Εθνική Αντιπροσωπεία, την αύ-
ξηση του συντελεστή στην εστίαση όπου εκεί καταλαβαίνετε
πολύ καλά ότι µε τη µείωση είχαµε αύξηση εσόδων. Αυτό είναι
ένα µόνο παράδειγµα. 

Θα πω, ότι τα στοιχεία τα οποία θέσατε τα σέβοµαι, δεν τα αµ-
φισβητώ αλλά δυστυχώς αποτυπώνεται µια φιλοσοφία της Κυ-
βέρνησης, που πραγµατικά επί τα χείρω δροµολογεί το τουρι-
στικό προϊόν συνολικά. Δεν ξέρω αν υπάρχει αξιοπιστία από την
Κυβέρνηση σ’ ό,τι αφορά τον προγραµµατισµό και την τεκµη-
ρίωση για την αναστολή της αύξησης των συντελεστών ΦΠΑ που
ζητάµε σήµερα.

Κύριε Υπουργέ, θέλω να σας θυµίσω και να στρέψω τη µνήµη
σας λίγες µέρες πριν στην αίθουσα της Γερουσίας, όπου ο Πρό-
εδρος της Εθνικής Αντιπροσωπείας, ο κ. Βούτσης, είπε, ότι οι
µειωµένοι συντελεστές ΦΠΑ στα νησιά κινήθηκαν σε τιµωρητική
διάθεση από τους δανειστές. Θα το επαναλάβω. Ο κ. Βούτσης
είπε, ότι στα νησιά επιβλήθηκε αυτό µε τιµωρητική διάθεση από
την πλευρά των εταίρων µας. Ξέρετε, όµως, κι εµείς είχαµε πιέ-
σεις αλλά δεν υποκύψαµε γιατί είχαµε τεκµήρια. 

Σας θυµίζω τη µελέτη του Ινστιτούτου Φορολογικών και Οικο-
νοµικών Μελετών. Σας θυµίζω δεκάδες µελέτες που απέδειξαν,
ότι οι µειωµένοι συντελεστές ΦΠΑ στα νησιά ήταν όχι προνόµιο
αλλά η ελάχιστη προϋπόθεση επιβίωσης και ανάσχεσης ενός αρ-
νητικού κλίµατος, ιδιαίτερα σ’ αυτήν τη συγκυρία. 

Αλήθεια, ποιος προκάλεσε αυτήν την κατάργηση των µειωµέ-
νων συντελεστών ΦΠΑ; Μάλλον, κύριε Υπουργέ, την προκάλεσε
η Κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ, η συζήτηση, οι παλινωδίες, οι αναν-
τιστοιχίες και οι αντιφάσεις. Σας θυµίζω το δηµοψήφισµα, τη δη-
µιουργική ασάφεια του αλήστου µνήµης κ. Βαρουφάκη. 

Σας ανέφερα πριν και κάποια στοιχεία για τις κρατήσεις. Φυ-
σικά δεν τα αµφισβητήσατε. Σας δείχνουν σε ποιο επικίνδυνο ση-
µείο βρίσκονται οι προκρατήσεις για το τουριστικό προϊόν. 

Να σας θέσω, όµως, και τα στοιχεία για το τουριστικό προϊόν
που αφορά την κρουαζιέρα. Ακούστε, λοιπόν. Μυτιλήνη. Θα δεχ-
θεί φέτος δώδεκα κρουαζιερόπλοια σε σχέση µε τα πενήντα τρία
που δέχθηκε πέρυσι. Χίος. Δώδεκα από σαράντα δύο πέρυσι.
Κως. Τριάντα από σαράντα ένα. Σύµη. Είκοσι από τριάντα έξι. 

Κύριε Υπουργέ, χρειάζεται να δώσουµε µία πρόσθετη ώθηση
σ’ αυτά τα νησιά. Δεν πρέπει να µπούµε σ’ αυτήν τη λογική τού
να διαλέξουµε το ένα ή το άλλο. Εγώ σέβοµαι αυτό που λέτε, ότι
ήταν µία βιαστική απόφαση αλλά µήπως πρέπει να ξαναδούµε
την απόφαση της ανάκλησης αυτής της τραγικής απόφασης για
τη χώρα, της κατάργησης των µειωµένων συντελεστών ΦΠΑ στα
νησιά; Στη Ρόδο γιατί αποφασίσατε; Διότι από τη Ρόδο γίνεται η
µεταφορά προϊόντων, υπηρεσιών και αγαθών. Κατά συνέπεια ου-
σιαστικά καταργούνται στο σύνολό τους οι συντελεστές για όλο
το Αιγαίο.

Κύριε Υπουργέ, προκειµένου να τονώσουµε την τοπική οικο-
νοµία και να υπάρχει αναπτυξιακό πρότυπο, πρέπει να µιλήσετε
και µε το Υπουργείο Ανάπτυξης. Δεν είναι δική σας αρµοδιότητα.
Πρέπει στον αναπτυξιακό νόµο να δώσουµε πρόσθετα κίνητρα
για τρεις λόγους που περιέγραψα, πρώτον, για την προηγούµενη
κατάσταση, δεύτερον, γιατί δηµοσιονοµικό όφελος επί της ου-
σίας δεν υπάρχει και τρίτον, γιατί αποτελεί πλήγµα για τον του-
ρισµό. Σας παρακαλώ να ξανασκεφθείτε την ανάκληση αυτής της
απόφασης από την Κυβέρνηση.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον

κ. Κόνσολα.
Ο Αναπληρωτής Υπουργός κ. Τρύφων Αλεξιάδης έχει τον λόγο

για να δευτερολογήσει.
ΤΡΥΦΩΝ ΑΛΕΞΙΑΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-

κών): Κύριε Βουλευτά, είµαι αναγκασµένος συχνά να επανέρχο-
µαι µε µία επιχειρηµατολογία και να ξαναλέω το ίδιο και το ίδιο
επιχείρηµα σε µία µονότονη επιχειρηµατολογία από τη δική σας
την πλευρά, διότι προσπαθείτε να επιρρίψετε στην Κυβέρνηση
τις ευθύνες για τα χάλια του φορολογικού συστήµατος. Οι ευθύ-
νες για τα χάλια του φορολογικού συστήµατος δεν είναι δική µας
πολιτική επιλογή. 

Επειδή συχνά ακούω πολιτικά σας στελέχη να µιλάνε για την
υπερφορολόγηση, εµάς αίτηµά µας δεν είναι φόροι, φόροι,
φόροι. Να ξαναθυµίσω το παράδειγµα. Στον τοµέα της περιου-
σίας όπου υποτίθεται ότι ως πολιτικός χώρος έχετε και µία µε-
γαλύτερη ευαισθησία, από εξακόσια εκατοµµύρια που ήταν οι
φόροι στην περιουσία προ µνηµονίων, έχουν φτάσει βεβαίως στα
3,3 δισεκατοµµύρια. Η είσπραξη είναι 2,65 δισεκατοµµύρια. Άρα
αυτήν τη διαρκή κριτική ότι εµείς µέσα στον ένα χρόνο –δεν
έχουµε κλείσει ενάµιση- φταίµε για όλα τα δεινά του τόπου, δεν
µπορώ να την καταλάβω. 

Πολλές φορές υφιστάµεθα από σας µια κριτική, στην προσπά-
θεια της Κυβέρνησης να δώσει λύση σ’ ένα πρόβληµα, χωρίς να
αναλύετε το ποιος φταίει για τη δηµιουργία του προβλήµατος.
Ποιος έφερε τη χώρα εδώ; Ποιος δηµιούργησε αυτά τα οικονο-
µικά και τα κοινωνικά προβλήµατα; 

Όµως ας έλθουµε στο θέµα του ΦΠΑ. Επειδή διαρκώς γίνεται
µια κριτική σε σχέση µε τον ΦΠΑ και επειδή η Αντιπολίτευση προ-
σπαθεί πονηρά να κάνει τον κόσµο να ξεχάσει ποιοι ψήφισαν
αυτές τις διατάξεις και να πει για εµάς, για την Κυβέρνηση,
«εσείς το ψηφίσατε, εσείς φταίτε», υπενθυµίζω τα εξής: Ο ν.4344
- Ιούλιος 2015- η αρχική αύξηση των συντελεστών για τα νησιά
ψηφίστηκε από διακόσιους είκοσι εννιά Βουλευτές. Ο ν.4326 -η
δεύτερη κατηγορία- ψηφίστηκε στις 13 Αυγούστου από διακόσι-
ους είκοσι έναν Βουλευτές.

Άρα δεχόµαστε µια κριτική, γιατί υλοποιούµε µια συµφωνία για
να κρατήσουµε τη χώρα µέσα στην Ευρώπη και σε µια συγκεκρι-
µένη πορεία, την οποία έχετε ψηφίσει και εσείς.

Αντιλαµβάνοµαι την πολιτική κριτική σας, αντιλαµβάνοµαι και
τα αδιέξοδα και τα προβλήµατα της εποχής, µέχρι τέλος πάντων
αυτό που λένε «να κάτσει η µπίλια» και να δούµε πού πολιτικά θα
κατευθυνθείτε, από εδώ ή από εκεί αλλά βρείτε αλλού να κάνετε
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κριτική στην Κυβέρνηση. Η Κυβέρνηση έχει µια σταθερή πορεία
και είµαστε έτοιµοι, αν υπάρχουν προτάσεις -που δεν έχουν κα-
τατεθεί µέχρι τώρα- για οποιοδήποτε ισοδύναµο, να αλλάξουµε
αυτή τη φορολογία µε µια πιο δίκαιη και αναλογική φορολογία.

Ξεκάθαρα για την Κυβέρνηση η αύξηση του ΦΠΑ στα νησιά
και γενικά η αύξηση της έµµεσης φορολογίας, δεν είναι µέσα στο
πολιτικό µας DNA. Είναι µια πολιτική αναγκαιότητα που είµαστε
αναγκασµένοι να διαχειριστούµε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
κύριο Υπουργό.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η πέµπτη µε αριθµό 625/7-3-
2016 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Λέσβου
του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Σταύρου Τάσσου
προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε τις ελλείψεις στο νοσοκο-
µείο και γενικότερα στον δηµόσιο τοµέα υγείας στη Λέσβο, δεν
συζητείται λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού.

Η έκτη µε αριθµό 588/29-2-2016 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου
κύκλου του Βουλευτή Φθιώτιδας του Συνασπισµού Ριζοσπαστι-
κής Αριστεράς κ. Απόστολου Καραναστάση προς τον Υπουργό
Υγείας, σχετικά µε την αντιµετώπιση των προβληµάτων στη λει-
τουργία του Γενικού Νοσοκοµείου Λαµίας, οµοίως δεν συζητείται
λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού.

Εισερχόµαστε στη συζήτηση της έβδοµης µε αριθµό 584/29-
2-2016 επίκαιρης ερώτησης δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Ατ-
τικής της Νέας Δηµοκρατίας κ. Μαυρουδή Βορίδη προς τον
Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλ-
ληλεγγύης, σχετικά µε την υλοποίηση της υπουργικής απόφασης
που αφορά την παραχώρηση των αθλητικών εγκαταστάσεων του
Ολυµπιακού Χωριού στον Δήµο Αχαρνών.

Στην επίκαιρη ερώτηση θα απαντήσει η Αναπληρώτρια Υπουρ-
γός κ. Ουρανία Αντωνοπούλου.

Δίνουµε τον λόγο στον κ. Βορίδη για να αναπτύξει την επίκαιρη
ερώτησή του σε δύο λεπτά.

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Επιτρέψτε µου, κατ’ αρχάς, να πω ότι η έκφραση δυσαρέ-

σκειας, όπως το έθεσε ο προκάτοχός σας στην Έδρα, εκπροσω-
πώντας το Προεδρείο, κύριε Πρόεδρε, για το γεγονός ότι η Κυ-
βέρνηση απαντά στο 40% των επικαίρων ερωτήσεων, είναι, κατά
τη γνώµη µου, εξαιρετικά επιεικής προσέγγιση του φαινοµένου.

Το Προεδρείο της Βουλής, ο Πρόεδρος ο ίδιος οφείλει, να ενη-
µερώσει τον Πρωθυπουργό ότι η Κυβέρνησή του, οι Υπουργοί
του συστηµατικά περιφρονούν το Κοινοβούλιο και ότι ο κοινο-
βουλευτικός έλεγχος δεν είναι στη διακριτική τους ευχέρεια, άµα
θέλουν, έρχονται και άµα θέλουν, απαντούν. Αποτελεί κεντρική
δηµοκρατική λειτουργία και βασικό προνόµιο της Αντιπολίτευ-
σης. Η Κυβέρνηση έχει τη νοµοθετική πρωτοβουλία. Από τα βα-
σικά προνόµια της Αντιπολίτευσης είναι ο κοινοβουλευτικός
έλεγχος. Αν ακυρωθεί, παύει η λειτουργία ενός κεντρικού πυ-
λώνα. Και αυτό δεν αφορά κόµµατα. Μας αφορά όλους ως Βου-
λευτές και τους κυβερνητικούς και τους αντιπολιτευόµενους.

Παρεµπιπτόντως, εµένα τα ζητήµατα αβροφροσύνης, ποιος
θα πάρει τηλέφωνο, αν θα πάρει ο γραµµατέας ή αν θα πάρει ο
Υπουργός, δεν µε ενδιαφέρουν. Εµένα µε ενδιαφέρει η λειτουρ-
γία.

Ως προς την ερώτηση. Υπάρχει µία υπουργική απόφαση, κυρία
Υπουργέ, προκατόχου σας, του κ. Βρούτση, την οποία εξ όσων
γνωρίζω δεν έχετε ανακαλέσει και η οποία προβαίνει -κατά τη
γνώµη µου, ορθώς, για λόγους που έχουν επαρκώς εκτιµηθεί και
αξιολογηθεί, αν χρειαστεί να τους επαναφέρω, θα το κάνω- σε
παραχώρηση συγκεκριµένων αθλητικών εγκαταστάσεων που
διαχειρίζεται σήµερα ο Οργανισµός Εργατικής Κατοικίας στο
Ολυµπιακό Χωριό. Κλειστά γυµναστήρια, κολυµβητική δεξαµενή,
ένα στάδιο-γήπεδο, το αντλιοστάσιο άρδευσης του γηπέδου, γή-
πεδα τένις, χώροι στάθµευσης.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Σε δέκα δευτερόλεπτα τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Τα παραχωρεί αυτά µε χρησιδάνειο στο Δήµο Αχαρνών.
Να υπενθυµίσω, ότι ο Δήµος Αχαρνών είναι ο τέταρτος µεγα-

λύτερος δήµος σε πληθυσµό, αλλά ο πρώτος δήµος σε φτώχεια,
σε ανεργία και σε παραβατικότητα. 

Μένει, λοιπόν, να υπογραφεί µια σύµβαση, για να ρυθµίζει τις
λεπτοµέρειες της λειτουργίας της υπουργικής αποφάσεως.

Το ερώτηµα, λοιπόν, είναι το εξής: Τι θα κάνετε µε αυτό; Θα
προχωρήσετε στην υπογραφή της συµβάσεως, όπως ορίζει η
υπουργική απόφαση του κ. Βρούτση ή έχετε κάτι άλλο στο µυα-
λό σας;

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε, κύ-

ριε Βορίδη.
Τον λόγο έχει η Αναπληρώτρια Υπουργός κ. Ουρανία Αντωνο-

πούλου για τρία λεπτά.
ΟΥΡΑΝΙΑ ΑΝΤΩΝΟΠΟΥΛΟΥ (Αναπληρώτρια Υπουργός Ερ-

γασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης):
Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κύριε Βουλευτά, θα ήθελα να απαντήσω στην ερώτησή σας,
ξεκινώντας από το γεγονός –το οποίο γνωρίζετε πολύ καλά- ότι
ο Δήµος Αχαρνών είχε κάνει αυτό το αίτηµα από το 2008. Το είχε
επαναφέρει, αλλά δεν είχε γίνει τίποτα. Και ερχόµαστε µε µια
υπουργική απόφαση –πότε;- στις 30 Δεκεµβρίου 2014, δηλαδή
λίγες ηµέρες πριν τις εθνικές εκλογές, λίγες ηµέρες αφού είχαν
ήδη προκηρυχθεί οι εθνικές εκλογές, να υπογραφεί αυτή η
υπουργική απόφαση.

Είναι φυσικό -µαζί µε καµµιά δεκαπενταριά άλλες αποφάσεις,
που είχαν βγει για τον ΟΑΕΔ, όλες υπογεγραµµένες τα µεσάνυ-
χτα, στο τέλος του µήνα- να ανοίξουµε τους φακέλους και να
τους επανεξετάσουµε, για να καταλάβουµε τι ακριβώς έγινε και
γιατί στην κυριολεξία στη 12η ώρα γινόντουσαν κάποιες ενέρ-
γειες.

Να προχωρήσω, λοιπόν, και να πω ότι πέρα από αυτό –το
αφήνω αυτό, το εξετάσαµε- υπάρχουν κάποια θέµατα που προ-
κύπτουν εδώ, διότι η παραχώρηση στο δήµο δεν είχε ακολουθη-
θεί από µια ανάλυση, από µια τεκµηρίωση ότι ο δήµος πράγµατι
µπορεί να το διαχειριστεί. Ο δήµος, όπως γνωρίζετε, είναι κατα-
χρεωµένος. Είναι ο τέταρτος πιο χρεωµένος δήµος στην Ελλάδα.
Μάλιστα -µαζί µε έναν άλλο δήµο- κόντεψε -αν θυµόσαστε- να
µην εκχωρηθεί τµήµα που έπρεπε να εκχωρηθεί από την τρόικα,
από τους θεσµούς, στην Ελλάδα, γιατί υπήρχε ένα τεράστιο πρό-
βληµα και τρύπα από πίσω. Άρα, δεν είχαµε αυτό το στοιχείο.
Έπρεπε να το ερευνήσουµε, λοιπόν.

Να σας πω, όµως, για να έρθω στο δια ταύτα, ότι το πιο ση-
µαντικό σηµείο εδώ είναι ότι έχει προταχτεί από τη Γενική Γραµ-
µατεία Αθλητισµού η ανάγκη για ένα δεύτερο ολυµπιακό
προπονητικό κέντρο, εφόσον οι εγκαταστάσεις αυτές είναι κα-
τάλληλες. Μάλιστα, αυτό γίνεται ιδιαίτερα επιτακτικό σε περί-
πτωση πώλησης των αθλητικών εγκαταστάσεων του Αγίου Κοσ-
µά, που µάλλον θα προχωρήσουν.

Άρα, για να το πω συνοπτικά, από το 2004 µέχρι το 2015 δεν
είχαµε προχωρήσει σαν χώρα –οι προηγούµενες κυβερνήσεις,
αλλά δεν θέλω να µπω σε αυτήν τη διαδικασία- στη φάση της µε-
ταολυµπιακής προσαρµογής που αναλάµβανε έργα, για να
δούµε τι θα γίνει το Ολυµπιακό Χωριό στο σύνολό του. Επίσης,
δεν είχαµε προχωρήσει στον προβλεπόµενο από τον προσωρινό
κανονισµό λειτουργίας του Ολυµπιακού Χωριού φορέα διαχείρι-
σης όλων των ακινήτων και όλης αυτής της περιουσίας που είχε
στα χέρια του το δηµόσιο, ούτε είχαν διεκπεραιωθεί τα προσω-
ρινά παραχωρητήρια, µε τα οποία είχαν δοθεί δύο χιλιάδες τρια-
κόσιες κατοικίες, όπως γνωρίζετε, στο Ολυµπιακό Χωριό.

Ερχόµαστε τώρα να στήσουµε όλα αυτά, ώστε -πρώτα από
όλα- να υπάρχει µια συνολική έκθεση του τι έχουµε και του τι
µπορεί να γίνει.

Ήρθαµε λοιπόν, να το θεραπεύσουµε, αλλά ακούω συνέχεια
αυτές τις καταγγελίες, αυτού του είδους τις απορίες από την Αν-
τιπολίτευση όταν τα

γνωρίζει αυτά τα στοιχεία.
Όσον αφορά τις αθλητικές εγκαταστάσεις στις οποίες αναφέ-

ρεστε, θέλω να σας πω τα εξής: Υπάρχει η σύµφωνη γνώµη του
δήµου όσον αφορά την εισήγηση της Γενικής Γραµµατείας Αθλη-
τισµού για εκχώρηση στη Γενική Γραµµατεία Αθλητισµού. Βρι-
σκόµαστε πάρα πολύ κοντά στη διεκπεραίωση. Θα περάσει από
το Διοικητικό Συµβούλιο του ΟΑΕΔ. Πολύ σύντοµα -µέχρι το
τέλος του µήνα- είµαι σίγουρη ότι όλο αυτό θα έχει ολοκληρωθεί. 
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Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε την

κυρία Υπουργό. 
Παρέλειψα να πω προηγουµένως, απαντώντας ή σχολιάζοντας

αυτά που είπε ο κ. Βορίδης, ότι έχει απόλυτο δίκιο. Έχει απόλυτο
δίκιο! Είναι µια κατάσταση η οποία συνεχίζεται -δεν ξέρω µε
ποιον ρυθµό, δεν µε ενδιαφέρει ο ρυθµός-, και ακυρώνεται στην
πράξη ή υποστέλλεται σε έναν βαθµό µία από τις δύο βασικές
λειτουργίες του Κοινοβουλίου. 

Αυτό µπορώ να πω εγώ. Το έχει πει και ο Πρόεδρος της Βου-
λής. Θα συνεχίσουµε τη διαµαρτυρία µας, θα έλεγα -όχι την
πίεσή µας- προς την Κυβέρνηση και τον Πρωθυπουργό, ώστε να
επανέλθουµε σε έναν οµαλό κοινοβουλευτικό βίο. 

Κύριε Βορίδη, έχετε τον λόγο για τη δευτερολογία σας. 
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. Είναι

πολύ σηµαντική η θέση σας αλλά και η θέση του Προεδρείου της
Βουλής για το συγκεκριµένο ζήτηµα. 

Κυρία Υπουργέ, να πάµε τώρα στο δια ταύτα.  Εγώ θέλω να
τα τελειώνω αυτά, γιατί ακούω συνέχεια από Υπουργούς της Κυ-
βέρνησης, «κάποτε, το 2004 και µετά το 2008 και µετά το 2012,
κάτι κάποιος είπε» κ.λπ.. 

Είστε στην Κυβέρνηση. Λήξις! Και δεν είστε στην Κυβέρνηση
έναν µήνα. Είστε στην Κυβέρνηση τώρα έναν χρόνο και πλέον.
Άρα, τα θέµατα πρέπει να τα αντιµετωπίσετε. Με όποιον τρόπο
νοµίζετε, αλλά να τα αντιµετωπίσετε. Η απάντηση, «κάποτε κά-
ποιος έκανε κάτι» δεν υφίσταται και ούτε έχει κανένα νόηµα. Δεν
ενδιαφέρει τους δηµότες των Αχαρνών. Δεν ενδιαφέρει τους πο-
λίτες τι συνέβη πριν από δυόµισι χρόνια ή πριν από πεντέµισι
χρόνια. Δεν τους ενδιαφέρει! Τους ενδιαφέρει πώς θα ρυθµιστεί
το βιοτικό τους ζήτηµα τώρα. Και αυτό θα το ρυθµίσει η Κυβέρ-
νηση. 

Πείτε µας, λοιπόν, συγκεκριµένες κουβέντες, συγκεκριµένα
πράγµατα.

Επειδή είπατε ότι ήταν προ των εκλογών κ.λπ., θέλω να σας
πω ότι η απόφαση του Διοικητικού Συµβουλίου ήταν στις 23-10-
2014.

ΟΥΡΑΝΙΑ ΑΝΤΩΝΟΠΟΥΛΟΥ (Αναπληρώτρια Υπουργός Ερ-
γασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης):
Δεν είναι. 

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Τι δεν είναι; Να το έγγραφο µε
αριθµό πρωτοκόλλου 89/138. Στις 23-10-2014 το ΔΣ του ΟΑΕΔ
έκανε δεκτό το αίτηµα του δηµοτικού συµβουλίου για έγκριση
παραχώρησης χρήσης µε τη µορφή χρησιδανείου. Εποµένως,
από τον Οκτώβριο δροµολογείται µία διαδικασία του 2014. 

Η υπουργική απόφαση, η οποία στην πραγµατικότητα υλοποιεί
αυτό το οποίο έχει πει το Διοικητικό Συµβούλιο του ΟΑΕΔ, πράγ-
µατι βγαίνει στις 30 Δεκεµβρίου. 

Τώρα εµείς τι κάνουµε; Δεν κατάλαβα. Εγκαλούµε τον Υπουρ-
γό γιατί υλοποίησε την απόφαση του συγκεκριµένου Διοικητικού
Συµβουλίου; Ωραία. Και δεν κατάλαβα την απάντησή σας τώρα
επί της ουσίας. Τι θα κάνετε; Κάτι άκουσα ότι η Γενική Γραµµα-
τεία κάτι θέλει κ.λπ.. Εδώ δεν συζητάµε για την Γενική Γραµµα-
τεία Αθλητισµού. Εδώ συζητάµε για το αν θα ανακαλέσετε τη
συγκεκριµένη υπουργική απόφαση. 

Και για να συνεννοούµαστε, κύριε Πρόεδρε, µε τους Υπουρ-
γούς, πράγµατι οι Υπουργοί έχουν τη δυνατότητα να ανακαλούν
υπουργικές αποφάσεις -δικαίωµα τους- και να εκδίδουν νέες.
Μέχρι τότε, όµως, είναι κανονιστικές πράξεις που τους δε-
σµεύουν. Το ότι έγινες Υπουργός δεν λέει ότι βρίσκεσαι σε κενό
δικαίου. Βρίσκεσαι µέσα σε µια συγκεκριµένη νοµική πραγµατι-
κότητα. 

Ερώτηση: Θα την ανακαλέσετε; Θα πάρετε πίσω αυτό που
έκανε ο Βρούτσης; Θα πάρετε πίσω την απόφαση του Διοικητι-
κού Συµβουλίου του ΟΑΕΔ; Αυτοί είπαν ότι παραχωρούν τα συγ-
κεκριµένα ακίνητα µε χρησιδάνειο στο Δήµο Αχαρνών. Εσείς θα
κάνετε κάτι άλλο; Ποιο είναι αυτό που θα κάνετε;

Άκουσα τώρα µία άλλη προσέγγιση. Το 2008 µου είπατε ότι
ξεκίνησε αυτό; Ναι. Και τι µου είπατε τώρα; Ότι θα κάτσετε να
κάνετε συνολική εκτίµηση του θέµατος των Ολυµπιακών Ακινή-
των για να δείτε πως θα γίνει η συνολική λειτουργία και πώς θα
κάνετε τις κατανοµές ανάλογα µε κάτι; Ναι. Αυτό που συζητάµε

τώρα δεν θα γίνει το 2008 αλλά το 2028. 
Υπάρχει ένας δήµος µε συγκεκριµένες πιεστικές ανάγκες. Ο

δήµος θέλει να κάνει χρήση εγκαταστάσεων που αυτήν τη στιγµή
δεν τις κάνουµε τίποτα. Και η απάντηση της Κυβέρνησης είναι,
καθίστε να κάνω συνολική εκτίµηση των αναγκών για τα Ολυµ-
πιακά Ακίνητα και συνολικό σχεδιασµό; Και εγώ στερώ από την
νεολαία αυτού του συγκεκριµένου δήµου τη δυνατότητα να
αθληθεί, γιατί ο δήµος είναι χρεωµένος;  

Τι απαντάτε; Πείτε µου συγκεκριµένα ποια είναι η θέση της Κυ-
βέρνησης. Θα ανακαλέσετε την υπουργική απόφαση ή θα υλο-
ποιήσετε την υπουργική απόφαση; Θα παραχωρήσετε τα ακίνητα
ή δε θα παραχωρήσετε τα ακίνητα; Θέλω ένα ναι ή ένα όχι.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
κ. Βορίδη. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία της Βουλής, αφού ενηµερώθηκαν για την ιστορία
του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βου-
λής και ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ
ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» είκοσι τρεις Ολλανδοί µαθητές από το Marnix Gym-
nasium του Ρότερνταµ. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Η κυρία Υπουργός έχει τον λόγο για τρία λεπτά.
ΟΥΡΑΝΙΑ ΑΝΤΩΝΟΠΟΥΛΟΥ (Αναπληρώτρια Υπουργός Ερ-

γασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης):
Κύριε Βορίδη, πρώτα απ’ όλα ανατρέχετε συνέχεια σε θέµατα,
τα οποία, όταν τα εκφέρετε µε τον λόγο σας, νοµίζετε ότι εκθέ-
τουν τη δική µας Κυβέρνηση. 

Θα επαναλάβω, λοιπόν, το εξής: Κατά τα έτη 2004-2015 δεν
κάνατε τίποτα για να υπάρχει θεσµικό πλαίσιο, ώστε τώρα εµείς
να µην πρέπει να αφιερώσουµε το χρόνο να το στήσουµε.

Θέλετε να παραποιείτε τα πεπραγµένα; Προχωρήστε. Σας
ακούνε όµως. Σας ακούει και καταλαβαίνει ο κόσµος. 

Να έρθω, λοιπόν, στην απάντηση την οποία προσπάθησα να
δώσω, αλλά προφανώς δεν έγινε κατανοητή. Η απόφαση και η
κατεύθυνση είναι σαφέστατη. Η ανάκληση, όµως, που πρέπει να
γίνει, προϋποθέτει µια τεκµηρίωση και µια διαδικασία. Ποια είναι
αυτή; Χρειάζεται να τεκµηριώσει η Κυβέρνηση το επιχείρηµα του
εθνικού συµφέροντος, για ποιο λόγο, δηλαδή, θα ανακαλέσουµε
-φυσικά θα ανακαλέσουµε- την υπουργική απόφαση. 

Τεκµηριώνοντας αυτό, από εκεί και πέρα έχουµε το Διοικητικό
Συµβούλιο του ΟΑΕΔ, το οποίο περνάει πριν από τα τέλη του
Μαρτίου αυτή την απόφαση και τη σύµφωνη γνώµη του δήµου,
όπως σας ανέφερα και πριν. Συνεπώς, αυτή η διαδικασία θα τε-
λειώσει πάρα πολύ γρήγορα. Το ότι δεν είχαν αποδοθεί όπως
έπρεπε µέχρι σήµερα, το πλήρωνε ο κόσµος όλα αυτά τα χρόνια. 

Εµείς, λοιπόν, ερχόµαστε να θεραπεύσουµε, να το κάνουµε
και να τελειώσει αυτή η υπόθεση, που έπρεπε να έχει λήξει εδώ
και πάρα πολλά χρόνια. 

Η απόφαση που είπατε ότι είχε παρθεί, κύριε Βορίδη, από τον
ΟΑΕΔ τον Απρίλιο του 2014…

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Τον Οκτώβριο.
ΟΥΡΑΝΙΑ ΑΝΤΩΝΟΠΟΥΛΟΥ (Αναπληρώτρια Υπουργός Ερ-

γασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης):
Εντάξει, διότι πριν άκουσα «Απρίλιο». Τέλη Οκτωβρίου.

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Στις 23 Οκτωβρίου.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε την

κυρία Υπουργό. 
Η όγδοη µε αριθµό 582/26-2-2016 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου

κύκλου του Βουλευτή Α’ Πειραιά του Λαϊκού Συνδέσµου-Χρυσή
Αυγή κ. Νικολάου Κούζηλου προς τον Υπουργό Ναυτιλίας και Αι-
γαίου, σχετικά µε την πρόβλεψη και διασφάλιση των εργασιακών
σχέσεων των εργαζοµένων στον Οργανισµό Λιµένος Πειραιώς,
µετά την πώληση του πλειοψηφικού πακέτου µετοχών του ΟΛΠ,
δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού.

Η ένατη µε αριθµό 583/26-2-2016 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου
κύκλου του Βουλευτή Β’ Αθηνών του Λαϊκού Συνδέσµου-Χρυσή
Αυγή κ. Ηλία Παναγιώταρου προς τον Υπουργό Εξωτερικών, σχε-
τικά µε την «εκχώρηση του ονόµατος της Μακεδονίας µας στους
σκοπιανούς», δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουρ-
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γού.
Η δέκατη µε αριθµό 545/15-2-2016 επίκαιρη ερώτηση δεύτε-

ρου κύκλου της Βουλευτού Β’ Αθηνών του Λαϊκού Συνδέσµου-
Χρυσή Αυγή κ. Ελένης Ζαρούλια προς τον Υπουργό Υγείας,
σχετικά µε τα προβλήµατα λειτουργίας στο ΕΚΑΒ, δεν συζητεί-
ται.

Η δωδέκατη µε αριθµό 590/26-2-2016 επίκαιρη ερώτηση δεύ-
τερου κύκλου του Βουλευτή Ηρακλείου του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος Ελλάδας κ. Εµµανουήλ Συντυχάκη προς τον Υπουργό
Εσωτερικών και Διοικητικής Ανασυγκρότησης, σχετικά µε την
άµεση επαναλειτουργία του εργοστασίου ανακύκλωσης στο
Ηράκλειο Κρήτης και την επαναπρόσληψη των εργαζοµένων από
την εταιρεία «WASTE-SOLUTIONS», δεν συζητείται λόγω κωλύ-
µατος του κυρίου Υπουργού. 

Η πρώτη µε αριθµό 1829/10-12-2015 ερώτηση του Βουλευτή
Ηρακλείου της Δηµοκρατικής Συµπαράταξης ΠΑΣΟΚ – ΔΗΜΑΡ
κ. Βασιλείου Κεγκέρογλου προς τον Υπουργό Εξωτερικών, σχε-
τικά µε την άρση των περιορισµών στην έκδοση τουριστικής
βίζας από Ρωσία, δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του κυρίου
Υπουργού, καθώς ο κ. Ξυδάκης βρίσκεται στο εξωτερικό. 

Θα κλείσουµε µε την ενδέκατη µε αριθµό 589/29-2-2016 επί-
καιρη ερώτηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Β’ Αθηνών του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Χρήστου Κατσώτη προς
τον Υπουργό Παιδείας, Έρευνας και Θρησκευµάτων, σχετικά µε
τη λήψη µέτρων για τη διασφάλιση της καθαριότητας των σχο-
λικών µονάδων και των εργασιακών δικαιωµάτων των καθαρι-
στών/καθαριστριών που απασχολούνται στα σχολεία της χώρας.

Στην ερώτηση θα απαντήσει ο Υπουργός κ. Νικόλαος Φίλης.
Τον λόγο έχει ο κ. Χρήστος Κατσώτης για δύο λεπτά για να

αναπτύξει την ερώτησή του. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, το θέµα έχει συζητηθεί πολλές φορές. Όλοι

έχουν τονίσει ότι το θέµα της καθαριότητας και της υγιεινής στα
σχολεία είναι µια σοβαρή υπόθεση για τον µαθητικό πληθυσµό.
Παρ’ όλα αυτά, για µια ακόµα χρονιά συζητούµε το ίδιο θέµα και
η αιτία είναι ότι δεν αντιµετωπίζεται το πρόβληµα µε επαρκές µό-
νιµο προσωπικό. Αυτό, κατά την εκτίµησή µας, αποτελεί επιτα-
κτική ανάγκη. 

Σε όλα τα σχολεία της χώρας, µέχρι τώρα ασχολούνται µε την
καθαριότητα των σχολείων οκτώµισι χιλιάδες περίπου εργαζόµε-
νοι. Το πρόβληµα µε την εργασιακή σχέση αυτών των εργαζοµέ-
νων δεν γεννήθηκε, βέβαια, τώρα. Για χρόνια οι κυβερνήσεις δεν
αντιµετώπιζαν το πρόβληµα και επέλεγαν τον δρόµο της ανανέ-
ωσης των συµβάσεων, κρατώντας όλο αυτόν τον κόσµο σε αβε-
βαιότητα και σε ένα εργασιακό καθεστώς, που χαρακτηρίζεται
σαν άθλιο.

Να επισηµάνουµε, επίσης, ότι συνήθως δίνεται ένα ποσό ένα-
ντι των δεδουλευµένων αποδοχών τους και πληρώνονται σχεδόν
πάντα µε καθυστέρηση µηνών οι εργαζόµενοι. 

Το προσωπικό αυτό, µε αυτές τις εργασιακές σχέσεις, σηκώνει
στους ώµους του τον κρίσιµο τοµέα της υγιεινής και της καθα-
ριότητας των σχολικών µονάδων.

Το λέµε αυτό, κύριε Υπουργέ, γιατί το µόνιµο προσωπικό είναι
πολύ λειψό και ιδιαίτερα το τελευταίο διάστηµα µε τη συνταξιο-
δότηση πολλών εξ αυτών τα πράγµατα είναι πολύ χειρότερα. 

Τον Ιούνιο του 2016, κύριε Υπουργέ, λήγουν οι συµβάσεις
αυτών των εργαζοµένων. Για το διδακτικό έτος 2016-2017 οι συµ-
βάσεις, σύµφωνα µε την κείµενη νοµοθεσία, θα καταρτίζονται
από τους οικείους δήµους. 

Με βάση το υπάρχον θεσµικό, περιοριστικό πλαίσιο που διέπει
τις προσλήψεις στους δήµους, είναι απαγορευτική, κύριε Υπουρ-
γέ, η δυνατότητα ανανέωσης των συµβάσεων. Οι χιλιάδες καθα-
ρίστριες και καθαριστές θα οδηγηθούν σε απόλυση. 

Η Κυβέρνηση δεν πρέπει να αφήσει τα πράγµατα να εξελιχ-
θούν µε το υφιστάµενο πλαίσιο. Χρειάζεται, κατά την εκτίµησή
µας, να πάρει µέτρα και να αντιµετωπίσει αυτό το σοβαρό ζή-
τηµα. Η καθαριότητα των σχολείων δεν µπορεί να παραδοθεί σε
εργολάβους, κύριε Υπουργέ. Και λύση δεν αποτελούν οι ΚΟΙΝ-
ΣΕΠ.

Με βάση τα παραπάνω, η Κυβέρνηση χρειάζεται -επειδή ο χρό-
νος δεν είναι αρκετός- να αντιµετωπίσει το ζήτηµα άµεσα. Η θέση

που εκφράζει και προτείνει το ΚΚΕ, είναι, η Κυβέρνηση να δια-
σφαλίσει τη χρηµατοδότηση αυτής της λειτουργίας, να προχω-
ρήσει στην ανανέωση όλων των συµβάσεων των εργαζοµένων.
Και αυτό, µαζί µε τη µονιµοποίηση αυτού του προσωπικού της
καθαριότητας, µπορεί να δώσει οριστική λύση στο πρόβληµα.

Τα ερωτήµατα, κύριε Υπουργέ, είναι πάνω σε αυτά τα θέµατα.
Αν, δηλαδή, πράγµατι θα προχωρήσετε στην έγκαιρη ανανέωση
των συµβάσεων, αν η µόνιµη λύση στα σχολεία, µε τη µονιµοποί-
ηση του προσωπικού χωρίς όρους και προϋποθέσεις, θα προχω-
ρήσει και πώς θα διασφαλίσετε την πληρωµή των εργαζοµένων
στην ώρα τους. Χρειάζεται, βέβαια, και η διασφάλιση της χρηµα-
τοδότησης όλης αυτής της λειτουργίας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
κ. Χρήστο Κατσώτη, Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος
Ελλάδας. 

Τον λόγο έχει τώρα για τρία λεπτά, για να απαντήσει, ο Υπουρ-
γός Παιδείας Έρευνας και Θρησκευµάτων κ. Νικόλαος Φίλης. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΙΛΗΣ (Υπουργός Παιδείας, Έρευνας και Θρη-
σκευµάτων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κύριε συνάδελφε, συµµερίζοµαι και τη δική σας άποψη ότι
πρέπει να διασφαλίζονται τα δικαιώµατα όλων των εργαζοµένων
και ειδικότερα –γιατί αυτό είναι το θέµα που συζητούµε- των κα-
θαριστριών των σχολικών µονάδων.

Είναι προφανές ότι η Κυβέρνηση κάνει ό,τι είναι δυνατόν, στα
πλαίσια της οικονοµικής στενότητας που υπάρχει, ούτως ώστε
να διασφαλίζονται όλα τα εργασιακά δικαιώµατα.

Γνωρίζετε ότι η Κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ προχώρησε από πέ-
ρυσι στην επάνοδο σχολικών καθαριστριών που είχαν απολυθεί,
όπως και σχολικών φυλάκων, ως διαθέσιµοι, προκειµένου να
υπάρξει µια ικανοποίηση των ανθρώπων αυτών που αδίκως είχαν
απολυθεί, αλλά και να υπάρξει µια ανταπόκριση στα πολύ σο-
βαρά καθήκοντα, τα οποία υπάρχουν στον τοµέα της καθαριό-
τητας στα σχολεία. 

Θέλω να διαβεβαιώσω την Εθνική Αντιπροσωπεία ότι δεν
υπάρχει πρόβληµα ως προς τη διασφάλιση της εργασιακής σχέ-
σης των καθαριστριών και των καθαριστών των σχολικών µονά-
δων. 

Βεβαίως, δεν µπορούµε να προχωρήσουµε σε νέες προσλή-
ψεις µόνιµου προσωπικού. Γνωρίζετε τα προβλήµατα που υπάρ-
χουν και γνωρίζετε ότι αν υπάρχει µια προτεραιότητα αυτή τη
στιγµή για προσλήψεις στην εκπαίδευση, είναι για προσλήψεις
εκπαιδευτικού προσωπικού.

Όµως, δεν καταλαβαίνω για ποιον λόγο, ενώ σωστά λέτε ότι
δεν πρέπει να υπάρχει καθεστώς εργολαβίας για τον καθαρισµό
των σχολείων, απορρίπτετε και τη λύση των ΚΟΙΝΣΕΠ, δηλαδή
µορφών πρωτοβουλιακής οργάνωσης των εργαζοµένων, προκει-
µένου να µπορέσουν να ανταποκριθούν και οι ίδιοι στα εργα-
σιακά καθήκοντά τους. 

Επίσης, σχετικά µε το ζήτηµα το οποίο έχετε θέσει, θέλω να
σας διαβεβαιώσω ότι το ζήτηµα έχει ρυθµιστεί µε την πράξη νο-
µοθετικού περιεχοµένου στις 28-08-2015, για τη σύναψη συµβά-
σεων µίσθωσης έργου του προσωπικού που απασχολείται για
τον καθαρισµό για το έτος 2015-2016. Αφορά, προφανώς, όσες
θέσεις δεν καλύπτονται από τις οργανικές θέσεις στον χώρο της
καθαριότητας. 

Επιπροσθέτως µε τη ρύθµιση αυτή, δόθηκε η δυνατότητα στο
Υπουργείο Εσωτερικών να προβεί στις απαραίτητες ενέργειες
ώστε οι οικείοι δήµοι να είναι σε θέση, από το διδακτικό έτος
2015-2016, από φέτος δηλαδή και µετά, να αναλάβουν την αρ-
µοδιότητα σύναψης των εν λόγω συµβάσεων για την καθαριό-
τητα. 

Για τη φετινή χρονιά, το ΙΝΕΔΙΒΙΜ, που εποπτεύεται από το
Υπουργείο Παιδείας, Έρευνας και Θρησκευµάτων, ορίστηκε ως
συµβαλλόµενο µέρος για τη χρηµατοδότηση των κατά τόπους
σχολικών επιτροπών, οι οποίες είναι υπεύθυνες για τη σύναψη
των συµβάσεων µίσθωσης έργου µε τους αναδόχους καθαρι-
στές-καθαρίστριες ή συνεργεία καθαρισµού στις µονάδες πρω-
τοβάθµιας και δευτεροβάθµιας εκπαίδευσης που δεν καλύπτο-
νται από προσωπικό καθαριότητας, το οποίο υπηρετεί σε οργα-
νικές θέσεις. 

Το ΙΝΕΔΙΒΙΜ χρηµατοδοτεί τις σχολικές επιτροπές σύµφωνα
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µε τη ροή επιχορήγησης από τα Υπουργεία Παιδείας και Οικο-
νοµικών. Το ΙΝΕΔΙΒΙΜ  έχει λάβει για την κάλυψη δαπανών χρη-
µατοδότησης του προγράµµατος σχολικών καθαριστριών, µε
υπουργική απόφαση, το ποσό των 15.564.000 ευρώ για το Σε-
πτέµβριο µέχρι τον Δεκέµβριο του 2015 και άλλα 20.000.000
ευρώ για τον Ιανουάριο µέχρι τον Ιούνιο του 2016.

Είναι αλήθεια ότι υπάρχει δίµηνη καθυστέρηση στην καταβολή
των αποδοχών των καθαριστριών και κάνουµε ό,τι είναι δυνατόν
να καλυφθεί. Σας θυµίζω ότι πέρυσι και πρόπερσι υπήρχε µεγα-
λύτερη καθυστέρηση. Δεν το λέω ως άλλοθι, αλλά αυτή είναι µια
κακή παράδοση. 

Επίσης, προσπαθούµε να καλύψουµε το µέρος της αµοιβής
τους που χάθηκε, λόγω του τρόπου υπολογισµού της εργασίας
τους, στην τελευταία υπουργική απόφαση.  

Για το 2016-2017 και εφόσον οι ανάγκες των δήµων για τον κα-
θαρισµό των σχολικών µονάδων δεν καλύπτονται από το υπάρ-
χον προσωπικό, µπορεί να καλυφθούν οι συµβάσεις που καταρ-
τίζονται από τους οικείους δήµους, σύµφωνα µε την κείµενη νο-
µοθεσία. Για το κόστος των συµβάσεων αυτών γράφεται ειδική
πίστωση στον προϋπολογισµό του Υπουργείου Εσωτερικών, η
οποία κατανέµεται µε απόφαση του Υπουργού κατ’ αναλογίαν
στους οικείους δήµους. 

Οπότε, όπως καταλαβαίνετε, σταµατάει στο σηµείο αυτό η αρ-
µοδιότητα και η υποχρέωση του δικού µας Υπουργείου.

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Κυρίες και κύριοι

συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρία της Βου-
λής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της
αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την
ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας
της Βουλής, πενήντα πέντε µαθητές και µαθήτριες και δύο συ-
νοδοί εκπαιδευτικοί από το 1ο Γυµνάσιο Ηρακλείου Κρήτης (Β’
Τµήµα).  

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Να σας πω ότι παρακολουθείτε συνεδρίαση κοινοβουλευτικού
ελέγχου. Υπάρχει µία ορισµένη διαδικασία. Έχει ρωτήσει ο κύ-
ριος Βουλευτής, έχει αναπτύξει την ερώτησή του σχετικά µε τα
εργασιακά δικαιώµατα των καθαριστών-καθαριστριών που απα-
σχολούνται στα σχολεία της χώρας. Στην ερώτηση απαντάει ο
Υπουργός Παιδείας, Έρευνας και Θρησκευµάτων, κ. Νίκος Φί-
λης. Είµαστε στο µέσο της διαδικασίας. Ο Βουλευτής ανέπτυξε
την ερώτησή του, απήντησε αρχικώς ο Υπουργός και τώρα θα
δευτερολογήσει για περισσότερο χρόνο ο Βουλευτής κ. Κατσώ-
της. Θα κλείσει την απάντηση της ερώτησης, µε τρία λεπτά, πάλι
ο Υπουργός Παιδείας.  

Συγγνώµη για την παρέµβαση, κύριε Κατσώτη, αλλά πρέπει να
εξηγήσουµε στα παιδιά τι παρακολουθούν.

Ορίστε, έχετε τον λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Δεν πειράζει, να µαθαίνουν. Άλλωστε

το θέµα αφορά τα σχολεία, την καθαριότητα των σχολείων.
Κύριε Υπουργέ, είπατε ότι για το 2016-2017 το θέµα πια θα

ανήκει στο Υπουργείο Εσωτερικών. Φεύγει από τη δική σας αρ-
µοδιότητα. Ωστόσο, κύριε Υπουργέ, οι εργαζόµενοι αυτοί είναι
στα σχολεία. Το θέµα θα το αντιµετωπίζουν οι µαθητές, οι καθη-
γητές, οι δάσκαλοι και βέβαια εσείς. Δεν θα το αντιµετωπίζει το
Υπουργείο Εσωτερικών.

Βεβαίως, βγάλατε από πάνω σας µια υποχρέωση, που είναι η
καθαριότητα, µε αυτές τις εργασιακές σχέσεις γιατί είπαµε ότι
πια οι οργανικές θέσεις είναι πολύ λίγες. Δεν ξέρω, βέβαια, εάν
έχετε να µας δώσετε στοιχεία για το πόσες είναι και πόσες λεί-
πουν. Ωστόσο, αυτός ο τοµέας, που είναι πολύ σηµαντικός για
την καθαριότητα των σχολείων, για την υγιεινή και την ασφάλεια
των µαθητών, δεν µπορεί να παραµείνει έτσι. Πρέπει να έχει
επαρκές και µόνιµο προσωπικό. Είναι πολύ σηµαντικό αυτό το
ζήτηµα. Το καταλαβαίνετε. Και εγώ δεν λέω ότι δεν το καταλα-
βαίνετε και ότι δεν νοιάζεστε.

Όµως, κύριε Υπουργέ, η λύση δεν είναι οι ΚΟΙΝΣΕΠ. Η λύση
είναι να έχει µια εργασιακή σχέση ο εργαζόµενος, µε αυτό το
ωράριο που δουλεύει, µε αυτό τον µισθό που έχει. Και γνωρίζετε

πολύ καλά ότι ο µισθός των καθαριστριών ή των καθαριστών των
σχολείων είναι πολύ µικρός το µήνα, µε βάση τις ώρες που δου-
λεύουν.

Ωστόσο, θα πρέπει η καθαριότητα να είναι αυτή που πρέπει
να είναι. Ούτε θα πρέπει η λογική να είναι το κέρδος, αλλά µία
δουλειά η οποία πρέπει να γίνεται µε µια επιµέλεια και να δια-
σφαλίζει την ασφάλεια και την υγιεινή των µαθητών, των καθη-
γητών και των δασκάλων στα σχολεία.

Εµείς πιστεύουµε ότι θα υπάρξει σοβαρό ζήτηµα, αφού το
θέµα αυτό πηγαίνει στους δήµους. Ο περιορισµός που υπάρχει
στις προσλήψεις, θα οδηγήσει στην απόλυση χιλιάδων εργαζο-
µένων. Εσείς λέτε ότι διασφαλίζονται. Από πού διασφαλίζονται;
Θα πρέπει να κάνουν ΚΟΙΝΣΕΠ. Οι δήµοι δεν µπορούν. Τι θα δια-
σφαλίσουν οι ΚΟΙΝΣΕΠ; Θα κάνουν, λοιπόν, συνεταιρισµό οι κα-
θαρίστριες ενός δήµου για να καθαρίσουν τα σχολεία και θα
προσπαθούν εδώ -και µε το νοµικό πλαίσιο που διέπει τις ΚΟΙΝ-
ΣΕΠ- έχοντας την αβεβαιότητα και την ανασφάλεια, για το εάν
πράγµατι θα µπορούν να ανταποκριθούν ή να έχουν τον µισθό
που είχαν πριν; Δεν θα τον έχουν. Δεν τους διασφαλίζουν, λοι-
πόν, οι ΚΟΙΝΣΕΠ.

Και γιατί θα πρέπει το Υπουργείο σήµερα ένα τέτοιο σηµαντικό
ζήτηµα να το αναθέτει σε µία συνεταιριστική οργάνωση των ερ-
γαζοµένων και να µην ελέγχεται από το ίδιο το Υπουργείο για να
διασφαλίζει αυτό -που είπαµε- το σηµαντικό ζήτηµα για τους µα-
θητές καθώς και τους καθηγητές;

Η πρότασή µας, λοιπόν, είναι αυτή. Πιστεύουµε ότι µαζί µε το
εκπαιδευτικό προσωπικό είναι αναγκαίο και αυτό το προσωπικό
για να διασφαλίζει αυτή την πλευρά που είναι πολύ σηµαντική.
Και το Υπουργείο µπορεί και πρέπει να αντιµετωπίσει αυτό το ζή-
τηµα, γιατί δεν είναι οι εργολαβίες και οι ΚΟΙΝΣΕΠ λύση. Και δεν
είναι λύση να µεταφέρεται το ζήτηµα σε άλλον, γιατί εσείς, το
Υπουργείο Παιδείας δηλαδή, θα αντιµετωπίσετε το ζήτηµα, διότι
σε αυτόν τον χώρο εκτελείται και αυτή η εργασία.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
Βουλευτή Β’ Αθηνών του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας, κ.
Χρήστο Κατσώτη. 

Ολοκληρώνει την απάντηση ο Υπουργός Παιδείας, Έρευνας
και Θρησκευµάτων κ. Νικόλαος Φίλης.

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε τον λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΦΙΛΗΣ (Υπουργός Παιδείας, Έρευνας και Θρη-

σκευµάτων): Κύριε συνάδελφε, συµφωνώ µαζί σας ότι πρέπει να
διασφαλίσουµε την καθαριότητα, την υγιεινή και την ασφάλεια
στα σχολεία. Αυτή δεν τίθεται αυτή τη στιγµή εν κινδύνω, ούτε
µε το σηµερινό καθεστώς –το οποίο γνωρίζουµε- παρ’ ότι είναι
ένα καθεστώς ιδιαίτερα επιβαρυντικό ως προς τις εργασιακές
σχέσεις για τους καθαριστές και τις καθαρίστριες, που δεν έχουν
µια οργανική θέση στα σχολεία.

Επαναλαµβάνω ότι δεν υπάρχει τέτοιος κίνδυνος. Και δεν λέω
ότι το υπονοείτε εσείς. Κανείς δεν πρόκειται να αφήσει να υπάρ-
ξει, ούτε το Υπουργείο Εσωτερικών ούτε οι δήµοι. Το κράτος εν
συνόλω έχει την ευθύνη. Δεν υπάρχουν φέουδα και κατακερµα-
τισµοί. Για την καθαριότητα µέσα στην αίθουσα υπεύθυνο είναι
το Υπουργείο Παιδείας, στο προαύλιο είναι ο δήµος και πάει λέ-
γοντας. Εν συνόλω την ευθύνη των κτηριακών δοµών την έχουν
οι δήµοι σε ολόκληρη τη χώρα εδώ και αρκετά χρόνια.

Συνεπώς έτσι και αλλιώς, δεν είναι αρµοδιότητα πια του
Υπουργείου Παιδείας το θέµα των κτηριακών εγκαταστάσεων,
παρά µόνο σε ένα επίπεδο γενικού προγραµµατισµού, και το
θέµα των σχολικών καθαριστών και καθαριστριών. 

Θα ήθελα να σας διαβεβαιώσω -και συµφωνώ µαζί σας- ότι δεν
προέχει το εργολαβικό κέρδος, αλλά προέχει η κατά το δυνατόν
καλύτερη αµοιβή των εργαζοµένων στην καθαριότητα στην εκ-
παίδευση. Και για τον λόγο αυτό, όπως είδατε, δεν υιοθέτησα τη
λύση των εργολαβικών συνεργείων. Θεωρώ ότι υπάρχουν άλλες
λύσεις, όπως είναι η σηµερινή κατάσταση των σχέσεων εργα-
σίας, των συµβάσεων εργασίας. 

Ωστόσο –και µου κάνει εντύπωση γιατί το αρνείστε- είναι και
το θέµα των ΚΟΙΝΣΕΠ. Υπάρχει νοµικό πλαίσιο ώστε να µην είναι
µία-µία και ένας-ένας οι εργαζόµενοι σε κάθε σχολείο, αλλά οι
εργαζόµενοι σε έναν δήµο, σε ευρύτερες ενότητες από ένα σχο-
λείο, να µπορούν να καθιερώνουν, µε µεγαλύτερη δυνατότητα
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παρέµβασης και διαπραγµάτευσης, δικαιώµατα και να µπορούν
να προσφέρουν και καλύτερα µε συνεργασία στο έργο τους. 

Θα µου πείτε, δεν είναι συνηθισµένη η Ελλάδα από τέτοια συ-
νεταιριστικά σχήµατα. Είναι συνηθισµένη από µία κρατικά κατευ-
θυνόµενη εργασία και εκπαίδευση. Ναι, αλλά είναι ανάγκη να
αλλάξουµε µερικές νοοτροπίες και µερικά σχήµατα –επαναλαµ-
βάνω- όχι µεταφέροντας αρµοδιότητες χωρίς πόρους στην αυ-
τοδιοίκηση, αλλά µαζί µε τις αρµοδιότητες και πόρους. Και αυτή
είναι µία γόνιµη συζήτηση που πρέπει να γίνει. Και συµφωνώ µαζί
σας, γιατί και εσείς έχετε την αγωνία να λειτουργήσει το σχολείο
κατά τον πιο καλό τρόπο από τον Σεπτέµβρη και µετά, να γίνει
εγκαίρως. 

Ευχαριστώ πολύ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
Υπουργό Παιδείας, Έρευνας και Θρησκευµάτων κ. Νικόλαο Φίλη.

Ολοκληρώθηκε η συζήτηση των επικαίρων ερωτήσεων.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύ-

σουµε τη συνεδρίαση; 
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Με τη συναίνεση

του Σώµατος και ώρα 11.45’ λύεται η συνεδρίαση για αύριο,
ηµέρα Παρασκευή 11 Μαρτίου 2016 και ώρα 10.00’, µε αντικεί-
µενο εργασιών του Σώµατος κοινοβουλευτικό έλεγχο, συζήτηση
επικαίρων ερωτήσεων, σύµφωνα µε την ηµερήσια διάταξη που
έχει διανεµηθεί.
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